
 
 
 

Příloha 1: Struktura interview  

Respondent datum čas, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví:  

Věk:  

Dosažené vzdělání?  

Obor?  

Zaměstnání?  

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  

Jak dlouho žijete v obci Obruby?  

Odkud pocházíte?  

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci, městu?  

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? To znamená, jestli 

navštěvujete nějaké slavnosti apod.?  

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený?  

Co se Vám ve městě líbí, a co byste naopak změnil?  

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám?  

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak probíhá 

například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?  

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě/obci, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě/obci lišil?  

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství?  

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá 

tam rekultivace… 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky jako 

jsou voda, půda, fauna apod.?  

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, souhlasíte? Má se to 

rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte?  



 
 
 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na CHKO 

Český ráj?  

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření?  

Denní doba –  

Počasí –  

Byl u rozhovoru někdo přítomen –  

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Příloha 2: plán těžby 

  

 



 
 
 

 

 



 
 
 

Příloha 3: Plán rekultivace

  



 
 
 

Příloha 4: Přepsané rozhovory 

Respondent 01 OB  

datum 18. 12. 2018 čas 13:15, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: muž 

Věk: 34 

Dosažené vzdělání? Středoškolské s maturitou  

Obor? Podnikání 

Zaměstnání? Trenér, tréninkové centrum Škoda auto 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Negativní 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 4 roky 

Odkud pocházíte? Rohatsko, vzdálenost 2 kilometry 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ne, bydlí ve vedlejší vesnici 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

 To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, silvestr, kaplička apod.? Ano, 

určitě mikulášská, masopust a tyto tradice obce 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojený? Průměrně v tuto chvíli 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnil? 

Změnil bych pospolitost lidí a líbí se mi, že mi tam vyrůstá dítě, a půjde tam do 

školky. 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? S rodinou  

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? 

 Chodíme na procházky s rodinou. Kolem obce? Ano, kolem obce 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Neutrální, nezajímám se o to v tuto chvíli 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

 Nerozumím otázce. Myslíme třeba rozloha lomu, větší prašnost… ano, s tím souvisí 

i ten lom, na který se dotazujete, původně to bylo z jedné části směrem k naši obci, 

postupně to teď směřuje na druhou stranu směrem k obci, odkud pocházím, a stále se 

rozšiřuje 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 



 
 
 

 Myslím, že by to bylo stejné, možná, že teď je to i horší z důvodu životního 

prostředí, má to dopad na Rohatsko, která se nachází pod tím lomem, jsou tam i 

nějaké naučné stezky, ohrožení živočichové. 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

 Vzdušnou čarou asi půl kilometru. Tak ono už tak to je dost blízko, jediná výhoda 

je, že to rozpůlí silnice… ano, ale de facto, se zase zvýšila frekvence aut, pohyb 

kolem obce 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? Ne vůbec 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  Ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě?  

Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace. 

Určitě bych uvítal, kdyby se to změnilo do lepšího stavu. A jiný způsob rekultivace? 

V současném lomu kde je těžba, tak tam vytryskly spodní vody a vytvořila se tam 

laguna, preferoval byste třeba koupaliště? Tohle je otázka spíše na Rohatsko, které 

ztrácí vodu  

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  

Myslím, že ano, už v minulosti jsme byli proti rozšíření lomu, asi 10 – 15 let zpátky. 

Asi hlavní důvod byla ta spodní voda? Spodní voda, prašnost, ovzduší, kulturní 

vyžití dětí atd. 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, souhlasíte? Má se to 

rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Nesouhlasím, kvůli životnímu prostředí 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 Jsem proti rozšíření. Takže pro toho turistu to je takový první negativní vjem… 

přesně, to co bylo dřív zelený, je teď žlutý… 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

 Co se týče ekonomické situace nevím, jak funguje vztah obec – lom, to je spíš 

otázka na starostu, jestli to tam vůbec nějak funguje, jinak to bude mít dopady na 

životní prostředí 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

 Dobrá otázka. Nějaké zmínky tam byly, takže asi jo 

Denní doba – poledne 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, kolega 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Zaujalo mě to, spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 



 
 
 

Respondent 02 OB 

datum 18. 12. 2018, čas 13:30, místo dotazování: zaměstnání Mladá Boleslav 

Pohlaví:  Muž 

Věk: 40 

Dosažené vzdělání? SŠ - podnikání 

Zaměstnání? Škoda auto – trenér tréninkového centra 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společnosti Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme pět možností velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  Neutrální    

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 40 let 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ano, rodiče i sestra 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, masopust, tradiční české věci, 

majka apod.? Občas jsem se kdysi zúčastnil, teď už moc ne. Návštěva nějakého místa 

při Silvestru, procházce, nějaké příležitosti 

Jak vnímáte obec Obrub, jste zde spokojený? 

Je to teď trochu problematické mezi jednotlivými spolky, které tam působí, hasiči, 

sportovci, rybáři moc to tam teď úplně nefunguje ta komunikace, každý si hrabe, jak 

se říká na svém písečku. Mohlo by se to zlepšit. A jinak jste spokojený? Jinak jsem 

spokojený, s obcí, okolím, prostředí.  

Co se Vám v obci líbí, co byste naopak změnil?  

Na obci se mi líbí to umístění, blízko Českého ráje, kam člověk může vyrážet na kole 

apod. A co bych změnil? Asi ty vztahy mezi lidmi v té obce, ale to je problém dnes 

asi všude 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  Většinou s kamarády, když je možnost 

vyrazit na kole. A taky trávím čas v místním pohostinství. Udržujete vztahy? To je 

potřeba 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým?  

Do přírody chodím často, když je dobré počasí. Chodím nejčastěji s kamarády jezdit 

do přírody na kole. 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Asi to neutrální. Protože ne všechno je vždycky špatně a ne všechno je vždycky 

dobře. Na všem se něco najde a pak už je na tom člověku co si na tom najde, jestli to 

pozitivní nebo to negativní, takže se k tomu stavím neutrálně 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

 Myslíte povrchové? Ne nějaké co jde dolů? Myslím tu, co je na povrchu. Tak tam u 

té povrchové je to problematické, protože tam pak ostává měsíční krajina. Pokud tam 



 
 
 

pak ovšem dojde k nějaké rekultivaci krajiny a tak, tak to určitě beru jako plus. 

Otázka je, jestli se tou těžbou likvidují třeba nějaké ty obce, přesídlují se lidi, a to je 

právě to negativní 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil?  

Že by se nějak zásadně lišil, to si myslím, že ne. Já si myslím, že jako dítě jste si 

chodili hrát do toho lomu ne? Určitě, ještě do toho původního, teď už je ten na druhé 

straně. Nevím, neřekl bych, že by se nějak extrémně ten život lišil. Vlastně vy když 

jste se narodil, tak lom už tam byl ne? Ano byl. Takže ho máš celý život a jsi na něj 

teoreticky zvyklí. Samozřejmě, nebyl sice v takovém rozsahu, ale jde o to, že lomy 

už jsou na obou dvou stranách podél té komunikace 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

 Od mého bydliště může být, když to vezmu vzdušnou čarou asi půl kilometru, a 

kdyby byl dřív nic by se asi ani nezměnilo. Dřív jsem ho měl defacto pod okny, když 

jsem bydlel kdysi u rodičů. Akorát by bylo dobré, kdyby ta společnost, co tam 

provozuje ten lom, splnila ty podmínky, které kdysi dávno slibovali s otevřením toho 

druhého lomu za silnicí. Tvrdili, že tam bude udělaný nějaký vál, který bude 

zalesněn, a defacto z té obce tam nebude vidět, tím pádem, z lomu nepůjde do obce 

nějaká prašnost atd. A ten val tam prostě zatím není. Nějaké valy tam jsou z těch 

skrývek, ale že by to bylo zalesněné, nějaký pruh tam není 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

 Že by to byla vyloženě nedílná součást… kdyby tam nebyl, tak by tam být nemusel, 

ale že by mi nějak extrémně vadil, to ne. Je tam výhoda vlastně té silnice a člověk 

tam nemusí chodit každý den. Přesně tak 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Ano, pokud chce člověk někoho navést do Obrub, tak řekne „no támhle je ten písák“. 

Takže orientační bod to určitě bude 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

 Abych pravdu řekl, už jsem dlouho nebyl v té původní části. Ale vím, že tam 

k rekultivaci došlo. Že je to teď snad využívané jako pole, že to tam osévají. Já bych 

spíš viděl lepší způsob to zalesnění. To zalesnění, je to i tím, že tam před x lety byl i 

les? No částečně tam byl les. Když se ještě zeptám ohledně té rekultivace, teď 

v současném lomu, kde probíhá těžba, tak došlo k vytrysknutí spodních vod, 

preferoval byste rekultivaci na přírodní koupaliště? Pokud by to takhle bylo… 

defacto jsem se tam chodil koupat už letos v létě, takže pokud by tam bylo 

koupaliště, které by se udržovalo, aby tam byla voda pěkná, čistá, tak bych uvítal 

tento způsob rekultivace 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  

Tak slýchám v obci, tím, že se tam těží z vody, že to sebere v obci vodu. Tím, že tam 

je obecní vodovod, tak já to nepociťuji. Můžu říct, že rodiče mají studnu, co 

používají na zalévání, není jí tam moc, ale je dostačující a prostě tam je. Ale co se 

týká mě, negativní zkušenosti s tím zatím nemám. Co se týká půdy, tak tam vliv je. 



 
 
 

Ty polnosti, co tam obhospodařují nějaký místní, nebo i z vedlejších obcí zemědělci, 

tak jim tuhle hospodářskou půdu vlastně seberou 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod?  

Kdyby to nebylo, tak bych se nezlobil. Že bych proti tomu bojoval, aby to nebylo? 

Myslím si, že s tím stejně nic neudělám, protože vím, že tam nějaké boje byly proti 

tomu, aby se to vůbec neotvíralo na té druhé straně. Můj názor je takový, že je to 

taková celostátní zásobárna nějakého písku, nerostné suroviny, takže kdyby bylo 

potřeba, tak to otevřou a stejně se nikoho nebudou ptát 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 Já si myslím, že těchto lokalit je více. Některé lokality jsou vidět, některé člověk, 

když jede okolo tak je nevnímá. Třeba Střeleč, tam jsme jeli okolo a člověk tu 

pískovnu nevnímá, protože není vidět z té cesty. Tam je i otázka toho, v jakém místě 

se to nachází. 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Na přírodu, záleží na tom, jakým způsobem se to zrekultivuje. Obec z toho má 

nějaké finanční prostředky, které by se měli přenášet i na obyvatele. Byly tam nějaké 

informace z obecní schůze, že by se z toho měla částečně financovat voda, nebo 

odvoz odpadu v obci, teď si nejsem úplně jistý, mělo by to mít nějakou závaznost. 

Záleží, jak se ta těžba hodně rozšíří, jestli to půjde až k Hornímu Bousovu. Pak to 

bude mít vliv na obyvatele vedlejší obcí, Horní Bousov Rohatsko, který budou 

z druhé strany, přímo od spodu koukat do toho lomu 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? Občas nějaká zmínka je, ale že by to byla bouřlivá, pravidelná 

komunikace to ne. Asi je to i tím, že současný lom a budoucí rozšíření už nepatří do 

katastru Obrub, jestli… no, je to možné, nevím, jak přesné jsou ty hranice 

Denní doba – poledne 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 03 OB  

datum 27. 12. 2018, čas 19:45, místo dotazování: místní pohostinství 

Pohlaví:  Žena 

Věk:   29 

Dosažené vzdělání?    VŠ – bakalář, sociální práce 

Zaměstnání?    Mateřská dovolená, ale jinak jsem sociální pracovnice 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?   Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?   Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

Neutrální, vůbec neznám. 

Jak dlouho žijete ve městě Obruby?  29 let 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci, městu?   Ano, rodiče 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci?  

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, mikulášská, masopust, 

kaplička apod.? Ano, účastním se. Masopust, mikulášská, posvícení 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojená? 

Jsem zde spokojená, akorát jsme takový rozhádaný, nejsme taková spojená obec, ale 

tím, že tady žiju od malička, tak je to pro mě normální stav 

Co se Vám ve městě líbí, co byste naopak změnila? 

Změnila bych, aby lidi se drželi více spíše pohromadě, dodržovali ty zvyky. Když je 

třeba Masopust, tak půlka lidí ani nejde, takže tu soudržnost. Líbí se mi, že žijeme 

v malé obci, není to nic velkého, všichni se tu známe. Je tu víc klid. Přesně 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Četba. 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým? 

Chodím dost často s dcerou na procházky a chodím každý den. Tady po okolí? Ano 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Neutrální, když to nezatěžuje až příliš okolí tak mi to nevadí. Jen když jsou pak 

nějaké výjimky, kdy to zatěžuje okolí, tak se mi to nelíbí. Je to potřeba, nějaké 

produkty jsou potřeba, ale musí to být řízené. Přesně tak 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Vnímám sice rozdíl, ale ta těžba písku nebude tak hloubková jako u uhlí. I co se týče 

rozlohy, tak to uhlí je větší 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 



 
 
 

Do tohoto lomu Dolní Bousov patří jak tento původní lom, tak i jak probíhá ta těžba 

na druhé straně. No, Lišil by se ten život. Ať už to, že z toho mají i ty obce peníze, to 

je ta pozitivní věc Negativní věc je ten hluk, kravál a prach, ale nemyslím si, že by to 

ten život nějak moc obtěžovalo, nějak to nevnímám. Můj táta dokonce pracoval 

v tom starým, když jsem byla malá a nějak negativně to neberu. Vlastně, jak tady 

žijete od mala, tak už jste si zvykla. Ano 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Ano, jelikož jsem tady vyrostla, tak už ho tak vnímám, prostě to tady je a neřeším to 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

200 – 300 metrů. Nijak mě to neomezuje. Nemyslím si, že by se něco změnilo. 

Kdybych ho měla blízko baráku, tak by mě to vadilo, ale nemyslím si, že by se něco 

změnilo 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Ani ne. Ani když se Vás někdo zeptá? Vy třeba řeknete „tam u lomu“ a tak, ani 

takhle to necítíte? No je fakt když někomu popisuju cestu, tak říkám „támhle je 

pískovna“…Takže částečně působí. Ano 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

To myslíte tu starou část? Ano. Mně se ta část líbí, chodíme s dcerkou touhle 

krajinou okolo. Je to tam takový srovnaný, je tam prostor, že tam člověk může projít. 

Když jsem tam byl naposled, tam jsem viděl, že se to mění zpět na zemědělskou 

činnost a mezi další rekultivace patří zalesnění nebo v severních Čechách to zatopí. 

Preferovala byste to? Ani ne, já se nekoupu v těchto vodách, spíše to zalesnění  

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Ano, asi to nějaký dopad to mít bude, ale ne že bych to nějak zkoumala. Nějaký 

dopad to asi mít bude, tím, že se ta krajina mění, těží. Nepociťujete to zatím, že byste 

neměla vodu, fauna, rostliny? Ne podle mě to tady nějak vůbec není 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Já Vám to trochu přiblížím, je to plánované až k Hornímu Bousovu, až k těm 

sadařům. Tam by se to mělo postupně rozšiřovat. Souhlasíte? Úplně nesouhlasím, ale 

není to, že bych byla vyloženě proti. Jak se to bude táhnout podél silnice, tak to bude 

to napohled takový… ale jinak mě to asi nijak netrápí no 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 Jelikož, jsem se teď poprvé dozvěděla, že to tady má být, tak je fakt, že nejsme ještě 

úplně v Českém ráji. Nevím. Myslíte si, že to pro toho turistu bude trošku šok, když 

uvidí před Českým rájem takový haldy? Já si totiž myslím, jak je to teď nové přes tu 

silnici, tak ono to není úplně přes ty haldy vidět, ono je to až pod tím, takže to není 

tak otevřený. Tak mě to přijde. Je pravda, když to někdo vidí poprvé, tak si říká 

„Ježíši co to je?“. Ale je pravda to na ty turisty může mít nějaký dopad, až se to 

rozšíří 



 
 
 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Na ekonomickou to bude mít možná dobrý dopad, a podle mě i na obyvatele, pokud 

to bude mít i dopad na obec. A na přírodu to bude mít špatný dopad. Když se vytěží 

všechno co tam je, tak ten přírodní dopad bude o dost horší. To mě možná trošku… 

že ta příroda se ničí. Ten krajinný ráz je po tom trošku jiný, tady když třeba vyjdete 

na ten horizont a kouknete se do dálky, tak přeci jenom něco uvidíte. Je pravda, že 

mi jsme tam chodili se psem hodně na procházky, tam kde se to má rozšiřovat a bylo 

to fakt super, bylo to hezké a už to nebude ono 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 

 No asi nekomunikuje, jelikož jsem vůbec nevěděla, že se to má rozšiřovat. Vím, že 

teď na poslední schůzi se řešilo, že budou mít finance od nich, že pro nás to bude mít 

nějaké lepší ty věci. Ono to už moc nezasahuje do toho katastru Obrub, spíš je do 

toho zainteresovaný Dolní Bousov. Je fakt, že když se to rozšiřovalo směrem na 

Rohatsko, tak se to tady hodně řešilo. Ano tam zasahuje katastr. To se hodně řešilo, 

ale teď ani ne 

Denní doba – večer 

Počasí – mlhavo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ano velmi 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

 

Respondent 04 OB  

datum 27. 12. 2018, čas 20:00, místo dotazování: obec  

Pohlaví:  Žena 

Věk:   27 

Dosažené vzdělání?   SŠ - Agro podnikání 

Zaměstnání?  Dělník ve Faurecii 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 6 let 

Odkud pocházíte? Z Opavy. 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci, městu? Ne. 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci?  

To znamená, jestli navštěvujete nějaké, třeba mikulášskou, masopust 

Ano  

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojená? 

Ano jsem. 

Co se Vám v obci líbí, co byste naopak změnila?  

Změnila bych společnost lidí a scházelo se více na těch akcí, které se zde konají. 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Doma s rodinou. 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým? 

Nejčastěji chodím s rodinnou, a chodíme často po okolí. I se psem vlastně 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Negativní. Není to dobré pro přírodu. Takže Vám vadí to poškození přírody? Ano, 

pak to nevypadá moc hezky. 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Vy jste z Opavy, takže tam se těží na Ostravsku, tam se taky těží… těží no, tak 

krajina nevypadá moc dobře, není to moc hezké. A ohledně těžby štěrkopísku, když 

vidíte tento lom a v té Ostravě, tak rozloha je trochu jiná… ano to určitě je 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

Já si myslím, že by se nelišil. Lidi si už zvykli. Je to i v některých částech i zatopené 

a chodí se tam koupat, je to čisté. 



 
 
 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Tak Dolní Bousov je tady… Myslím ten lom, ten je hned za silnicí Od Dolního 

Bousova? Ne od Vašeho bydliště. Tak asi Kilometr? Jo. A Kdyby to nacházelo blíž? 

No, tak bych to řešila. Takhle to ale neřeším. Je to dál 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Ani ne. 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Nevím no. A když se Vás někdo ptá na cestu? Tam jak je lom, v tomhle smyslu? Že 

by, jste někomu poradila cestu? Že ten lom může pomoct v některých situacích?  Tak 

záleží, jestli ty lidé ví, jestli tu nějaký lom je, jestli ví, tak určitě. 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě?  

Myslíme tím ten původní lom, kde už probíhá rekultivace na zemědělskou půdu. 

Další jsou například zalesnění, zatopení…Já bych netěžila. Nechala bych to, tak jak 

to je 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Zabírá to nějaké místo. Tak i zemědělci jsou asi proti tomu, že tam mohla být třeba 

zemědělská půda, les. Má to špatný dopad na vodu a zemědělskou půdu. 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Upřesním, má se to rozšiřovat směrem k Hornímu Bousovu, jak jsou sadaři. 

Neříkám, že do dvou let, ale je to plánové. Z nějakých důvodů asi musí, ale já s tím 

nesouhlasím. Určitě už tam mají velké místo, tak proč to rozšiřovat 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Jak už jsem zmínila, nelíbí se mi to, jak se to rozšiřuje. Není to pěkné na oko. Takže 

ráz krajiny by se změnil, není to dobrá vizitka před Českým rájem 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Nemám žádnou představu. 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 

Tak určitě když je nějaké zasedání, tak určitě se o tom bavíme. Oni nás ujišťují, že to 

nebude zas tak hrozné. 

Denní doba – večer 

Počasí – mlhavo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen? Nebyl 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ani ano, ani ne 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 
 



 
 
 

Respondent 05 OB,  

datum 27. 12. 2018, čas 20:15, místo dotazování obec 

Pohlaví: žena 

Věk: 22 

Dosažené vzdělání? Střední odborné  

Obor? Cukrář 

Zaměstnání? Montážní dělník, Škoda auto 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? Od narození, 22 let 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ano, rodiče 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

 To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, nějaké místo, kapličku, strom, 

památník apod.? Masopust, Mikuláš 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojená? Ano jsem  

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? 

Všichni se tu známe a vycházíme spolu, změnila bych vedení obce 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? S přáteli, rodinou 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama? 

 Ano chodím ráda s přáteli, celkem často 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti 

velmi pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Pozitivní, někdy se to hodí 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

 Nevím. Tak když se podíváte, jak probíhá tento lom, jak je velký, a pak ten na 

Mostecku, vidíte tam nějaký rozdíl? Třeba v rozloze? To určitě 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

To určitě, jezdí sem hodně kamionů, jiné ovzduší, komunikace  

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  

Já to mám kousek, asi tak 400 metrů. A kdyby se nacházel blíže, vnímala byste to 

jinak? To určitě 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství?  

No asi jo. Jste na to zvyklá, je tady od mala… Přesně tak 



 
 
 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  

Určitě, když se někdo zeptá, kde jsou Obruby, tak jim řeknu pískovna a pak už vědí 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě?  

Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace na 

zemědělskou půdu… Asi jo. A jinou byste preferovala? No, když já nevím jakou 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  

Tak to určitě, na půdu, úbytek zemědělské půdy. A na faunu, vodu? No tak to taky 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

 Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? To ani nevím, ale pro mě je to 

velký už dost, takže spíš nesouhlasím 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Tak to je špatný, bude to špatná vizitka 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Tak když se to bude rozšiřovat, tak to půjde přes pole, půdu. Tak obyvatele to budou 

vnímat stejně si myslím. Tak moc to asi vnímat nebudou, protože to budou mít přes 

silnici. To určitě 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? Já o 

ničem nevím 

Denní doba – večer 

Počasí – mlha 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – nebyl 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 06 OB  

datum 27. 12. 2018, čas 20:30, místo dotazování: obec 

Pohlaví: žena 

Věk: 41 

Dosažené vzdělání? Střední 

Obor? Zdravotní škola 

Zaměstnání? Auditor 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  N e 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 41 let 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ano, bratr, rodiče 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

 To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Mikulášská ano, na masopust už ne 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojená? Ano jsem 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? 

 Tak je dobré, že je tu krám, pošta, školka, obecní úřad, dá se tu někam zajít, 

pohostinství, no jsem tu spokojená. A co bych změnila? Občas bych tu vyměnila pár 

lidí 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Se psi, běhám, kamarádky 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama? Se psi, denně, občas se mi nechce, ale 

musím 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti 

velmi pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Neutrální, nějak jsem o tom nepřemýšlela, asi je to potřeba 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

 Tak vzhledem k tomu co se stalo těm horníkům, je to asi trochu bezpečnější takhle, 

jinak asi nevím. A co se týče třeba té krajiny? Já jsem nikdy na Mostecku nebyla, 

takže nemohu posoudit, ale je pravda, že tak krajina se tady hodně změnila 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil?  

V obci asi ne, ale jelikož já bydlím tady nahoře, tak občas to trochu práší, ale jinak 

jsem žádnou změnu nepostřehla, ani tam nejezdí tolik aut, co si třeba pamatuji, tak 

dřív těch aut ze staré pískovny jezdilo hodně. 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 



 
 
 

 Myslím, že půl kilometrů, možná ani ne. A kdyby byl blíže? Tak to už snad ani 

nejde. Myslíte? Tam je si myslím ochrana 50 metrů. Jo? No jak říkám, vadila by mi 

ta prašnost a hluk 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

 Nic jiného mi nezbývá. Tak už jste na něj zvyklá… Teď už mi ani nevadí, skoro ho 

ani nevidím, chodím tam denně se psi. Byly i doby, kdy to bylo dost obtěžující pro 

celou obec, když auta jezdila přes obec, ale to už teď není. Určitě budu ráda, až to 

tam všechno zkultivují a až se tam bude moc normálně chodit 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  Ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

 Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace… 

já si myslím, že je to dobré. Vlastně tam i dřív zemědělská plocha byla, takže žádná 

změna. Tam kde byl les, tam stromy jsou. Myslím si, že to vypadá hezky, jsou tam i 

travnaté plochy, hodně zvěře a hlavně mám kam chodit se pásma. Jsem spokojená s 

rekultivací 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Nevím, dost se debatovalo o tom, že když se objeví voda, nějaký rybník, tak že to 

sebere vodu obci, ale jestli to je pravda fakt netuším. Takže zatím to není vidět ani 

cítit, že by docházela voda? Ne, letos ve studních voda byla, takže… 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

 Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? To jsem ani netušila, no nevím, 

trochu mi vadí, že na to koukáme přímo, že tam není žádná přirozená zábrana. 

Původně, když jsme vlastně podepisovali souhlas, tak jsme počítali s tím, že tam 

budou vysazené stromy, nebo něco, abychom na to přímo nekoukali, aby ten prach a 

hluk nešel přímo k nám, určitě to nějaké omezení bude, protože to je plocha jak 

letiště, chodím tam se psi, běhat, což už pak asi nepůjde, v podstatě ta část bude pro 

nás nepřístupná, i když pravda je, teď co tam mají tu vodní plochu, jsme se tam 

chodili v létě koupat no… takže souhlasíte? Nebo ne? Souhlasila jsem, ale v podstatě 

s tím nic neudělám. 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 To se to tam snad nedostane ne? No nemělo by, ale můžeme to brát tak, že lom je na 

začátku, taková vstupní brána, bereme to z pohledu turistů, když sem přijede a uvidí 

takové haldy, jaký to na něj může mít vliv? Tak tady ten Český ráj ještě moc 

nevnímá, spíš cyklisté, nemyslím si, že by je to tak ovlivnilo 

 

 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

 Těžko říct, ta příroda se s tím vyrovná lépe než ty obyvatelé. Ekonomická situace asi 

nijak, protože práci tam asi nikdo mít nebude možná, kdyby si někdo koupil auto, a 



 
 
 

bude vozit písek. Na obyvatele, udělali jsme si to plus, že jsme se tam chodili koupat, 

ale to dlouho trvat nebude, určitě se voda znečistí. Pak se mluví o tom, že by tam 

měla být podvodní těžba. Ano mělo by to být spojeno na dvě části, vrchní a 

podvodní. No záleží, co to s tím udělá, jestli to seberu vodu nebo ne, uvidíme 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

 Doufám, že jo, ale upřímně nevím. Nevím, jestli se obec vyjadřovala ke třetímu 

plánu, protože on už nezasahuje do katastru obce Obruby, ale vím, že obec dostávala 

nějaké informace. Tak to je super 

Denní doba – večer 

Počasí – mlhavo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – nebyl 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 07 OB  

datum 28. 12. 2018, čas 16:00, místo dotazování: obec 

Pohlaví: muž 

Věk: 47 

Dosažené vzdělání? Středoškolské 

Obor? Podnikání v technických oborech 

Zaměstnání? Koordinátor, Škoda auto  

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 4 roky 

Odkud pocházíte? Z Mladé Boleslavi 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci?  Ne  

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci?  

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.?  Ne 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojený? 

Kdyby fungovala lépe asi jako všude, bylo by to lepší, ale jsem tu spokojený 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnil? 

 Je to vesnice, to je jediné. Změnil bych vztahy lidí 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Na zahradě 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? S kým chodíte nejčastěji? Chodím rád, 

na houby 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Ta pískovna pozitivní, když něco potřebujeme tak je to blízko a obec z toho 

profituje. Takže pozitivní? Ano 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Určitě ve velikostech, prostředí. Tady to není tak znečištěný 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomů se život v obci lišil? 

Nemyslím si, že by se to nějak lišilo, jen z těch peněz jsou dotované nějaké věci, 

takže kdyby tu nebyl, tak by ty věci dotované nebyli 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 



 
 
 

 Mít to tady na zahradě, tak by to bylo jiné, ale jinak si nemyslím, že by nás to 

ovlivňovalo. A je dáno i tou rozdělenou silnicí na Jičín, že to nezasahuje do Vašeho 

vnímání? Taky, jak říkám, není to tady vedle. Ten starý byl na této straně silnice, ale 

je to furt mimo obce. A vzdálenost? Tak 500 metrů? Zhruba 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? Asi to 

nevnímám 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Ne, určitě 

ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě?  

 Asi ne, částečně to tam je udělané, nemyslím si, že je to konečná. Mladí tam teď 

jezdí na motorkách, čtyřkolkách, ale nevím, jestli by to někdo zásadně rekultivoval, 

ono to časem zaroste. Teď je tam zemědělská půda, částečně zalesnění… 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

 Každá těžba má určitě dopady, tak voda se tam stáhne od někudy, jako teď v létě, u 

všeho to má nějaký dopad, ať už větší, menší 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? To jsem slyšel, mě osobně se to 

netýká, takže na to nemám názor, nevadí mi to ale 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj?  

Tak jsou určitě nějaké pravidla, který by se měli kontrolovat, jestli se dodržují. Jinak 

to není pro mě nic zásadního. A co turisté? Nebude jim to vadit, když uvidí nějaké 

haldy písku? Nemyslím si, že by je to mělo odradit 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Určitě to přinese nějaké peníze, jinak si nemyslím, že to bude mít nějaký vliv na lidi, 

možná, kdyby se to dostalo až nahoru k barákům, ale nemyslím, že by to mělo vliv, 

co se týče tohoto, určitě pro obec jo, nějaký přísun to mít bude 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Více méně si myslím, že je to záležitost firmy, ale nezaznamenal jsem nějakou 

komunikaci, že by nás seznamovali s tím, co se chystá v tom lomu 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, manželka 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 



 
 
 

Respondent 08 OB  

datum 28. 12. 2018 čas 16:20, místo dotazování obec obruby 

Pohlaví: žena 

Věk: 46 

Dosažené vzdělání? Střední  

Obor? Podnikání 

Zaměstnání? Ekonom 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci obruby? 4 roky 

Odkud pocházíte? Kosmonosy 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci?  Ne 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Spíše ne, tak na půl 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojená? Vcelku spokojená 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? Narovinu mi to je jedno 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Doma a na zahradě 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama? Se psem po okolí 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? Neutrální, nemám na to názor 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? Nevnímám, 

nezajímám se o to 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? Netuším, myslím si, že ne 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  

Cca 500 metrů, a asi by mi to vadilo, kdybych to měla pod nosem  

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 
Nevnímám ten lom 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

 Ne. Takže se podle toho neorientujete? Ne, my se řídíme podle koule, on tam je 

vodojem 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 



 
 
 

Tady máme na mysli původní lom, kde už skončila těžba a už se tam dělá rekultivace 

zpět na zemědělskou půdu… další změna může být na vodní plochu, zalesnění, jako 

na Sokolovsku. Asi zalesnit 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Asi má, ale neposoudím jaký 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu… je to daleko, nezasahuje mě to  

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Nevím, někdo to musí povolovat, někdo musí, vědět co se může a kam se může. 

Tady spíš máme na mysli turisty, když sem přijedou, jelikož hranice jsou odsud 2 

kilometry, jaký to může mít na toho turistu vliv, když tady uvidí tohle… Třeba já 

jsem si toho ani nevšimla, pro mě by to nebyl problém, kdyby tam byly stroje tak asi 

by mi to vadilo 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Pro mě žádnou. Je to dáno pro ty obyvatele, že je to až za tou silnicí, že to není 

přímo…  

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

  Já o ničem nevím 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, manžel 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Problematika spíše ne 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 09 OB  

datum 2. 1. 2019, čas 17:30, místo dotazování obecní úřad 

Pohlaví: muž 

Věk: 45 

Dosažené vzdělání? Středoškolské 

Obor? Podnikání 

Zaměstnání? Seřizovač, Škoda auto, starosta obce Obruby 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Z pohledu občana 

pozitivní 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 35 let 

Odkud pocházíte? Jičín 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ano 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, nějaké místo, kapličku apod.? 

Masopust děláme 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojený? Ano 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnil? 

Klid, pohoda, blízko je Boleslav, zlepšil bych vztahy mezi lidmi, služby tady máme 

dostačující  

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? V přírodě, na zahradě, máme dva psy, takže 

jsme často s nimi 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? Sám, se psy, každý den po okolí 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

Asi pozitivní, už s tou těžbou tady žijeme hodně let a jsme na to zvyklí, obec má 

s firmou spolupráci a zisk, lidé mají písek za minimální náklady a obec má vše 

zadarmo. Takže pozitivní.  

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?  

V prašnosti, nikdy jsem tam nebyl. Auta tudy moc nejezdí. Je zde jílovitý písek, 

takže prašnost je minimální, akorát teď v létě. Ještě za komunistů se jezdilo skrz 

obec, ale teď je mimo 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? Asi jo, myslím negativně, protože nám jdou nějaké 

peníze ze zisku, jsou to statisíce ročně, nejsou to nějaké… mi se snažíme to dostat 

mezi lidi. Uvažujeme, že bychom dali odpady zdarma, bez nich by to bylo horší. 



 
 
 

Takže by tu byl velký rozdíl? Jo, jo, když pořádáme třeba dětské dny, tak to 

podporují, obec s nimi spolupracuje 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Teď asi půl kilometru, a kdyby to měl člověk za domem, tak by se tvářil jinak, více 

by se o to zajímal. Tím, že nás odděluje ta hlavní silnice. Je to tam šílené, moc lidí 

tam z obce nechodí přes tu silnici 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Asi jo, je to tu dlouho. Dolní Bousov, Rohatsko s nimi dlouho soudně válčili a mi 

jsme tenkrát volali na ministerstvo průmyslu a ptali jsme se ho, když s nim budeme 

válčit taky, tak jestli ta těžba tady nebude i když je to státní rezerva. Tak mi řek, ať se 

snažím, že se tu prostě těžit bude, není otázkou kdy, tam došlo jenom k oddalování 

toho kopnutí. Takže jsme napsali smlouvu a souhlasili 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Jo, když sem jede někdo cizí, tak říkáme, že se tam těží písek a oni už vědí. Vodojem 

a pískovna je vidět ze silnice. 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace… 

bývalá pískovna je už vzrostlá, starali se o to, vypadá to dobře, jsou tam stromy, dole 

je pole. Myslím si, že to udělali dobře. Byli bychom rádi i za jinou rekultivaci, třeba 

zatopení, ale řekli nám, že by to byl problém, že to nechtějí povolit. Lokalitu na 

koupání tady nemáme, ta co byla nahoře, tak už vyschla a tady nám to zamítli. Lidé 

by to přivítali. Teď těží z vody, a obyvatelé Rohatska se s nimi soudili, že se tam 

chodí koupat, i když je tam zákaz vstupu, ale voda by byla tady dobrá 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  

Já nevím, voda asi jo. Někde jsem četl, že kdyby se těžilo z vody, že to vliv bude mít. 

Hydrolog ale píše, že by to vliv mít nemělo, tak nevím. Ono je to celé v polích, co 

byla bývalá, tak tam byly lesy, sady, tady jenom planina, takže se tam buď pumpuje 

chemie, nebo se tam těží písek, teď co je nová, tak je tam jen díra 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Mi jsme s tím souhlasili už 

tenkrát, takže souhlasíme, mi jsme obešli lidi, a většina byla pro, přinese to peníze a 

je to až za tou silnicí, kde to tolik nevnímá 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 Není to přímo, dole Sedmihorky tam mají taky nějaký lom, já to tak neberu, žijeme 

s tím dlouho, jedna plocha by byla pole, nějaké lesy, tak by to člověk vnímal jinak, 

jsou tam sady, který pumpují chemii, ze spodu vodu aby to tam nalili. Nevím co je 

větší zlo. Bousov mi vyčetli, že s tím souhlasím, ale daly kladný východisko 

sadařům, který jsou zase u nich a prachy jdou zase do Bousova a souhlasili, pumpují 

hodně vody, fakt nevím co je větší zlo. Myslím si, že to vliv nemá na CHKO 



 
 
 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

 Ekonomickou dobře, pořádáme lidem akce, mají něco zdarma, snažíme se lidem ty 

peníze dát, nejsou to ohromné částky, ale něco z toho je 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření?  

Lidem je to jedno, oni na zastupitelstva nechodí, máme 1,5 člověka v průměru na 

zasedání, takže to vypadá, že je to lidem úplně jedno. Máme zpravodaj, v usneseních, 

ale co se to otevřelo, tak jsme poslední dobou moc neřešili,  

Denní doba – na večer 

Počasí – polojasno 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 10 OB  

datum 8. 1. 2019 čas 20:15, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: muž 

Věk: 37 

Dosažené vzdělání? Středoškolské 

Obor? Provozní technika 

Zaměstnání? Specialista Škoda auto  

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Obruby? 31 let 

Odkud pocházíte? Chlumín 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Otec a matka 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.?. Masopust se tam drží 

Jak vnímáte obec Obruby, jste zde spokojený? Ano jsem spokojený 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnil? 

 No, nevím, je to taková malá, čistá vesnice. Takže se Vám líbí ten klid vesnice? Ano 

je tam klid, po dobu kdy se těžilo v obci, tak byl dost velký provoz přes obec, teď jak 

se x let přestalo těžit, tak je tam fakt klid. Takže takhle jste spokojený s tím, že tam ta 

těžba skončila a přestěhovala se na druhou stranu. No, nejsme spokojený, že se 

přestěhovala na druhou stranu, jsme očekávali, že se to nepovolí, ale bohužel se to po 

x letech povolilo 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

 Já jsem rybář, takže u vody 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? 

 Hodně často sám, ale i děti a manželka 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

 Tak já to vidím jako plundrování přírody, takže negativní, s tím, že i když tu část 

nějakým stylem dávají dohromady, tak stejně pořád tam je ten zásah vidět a x let 

ještě bude vidět 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?  

Tak to co je na Mostecku, to je jedna obrovská díra. Takže největší rozdíl je 

v rozloze? Tam je vidět ta těžební rozloha, ta krajina je zdevastována celá, to bude 

trvat x desítek let, než to dají dohromady. 



 
 
 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

 Tak ono má to své negativa i pozitiva, takže ono… Tam vlastně jak je to 

přestěhované na druhou stranu silnice, tak to moc tu obec nezasahuje… v tuhle chvíli 

to jde mimo obec. Bývalo vlastně dřív, že těžební prostor byl v obci, tedy na kraji 

obci, tak to ovlivňovalo i část obce, ale teď je to mimo a tolik se to nevnímá 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  

No vlastně ne tolik daleko od baráku, budeme se bavit řádově stovky metrů, takže to 

není nějak daleko. A kdyby byl blíže, vnímal byste to jinak? Tak určitě, byl by větší 

hluk, ruch, určitě bych to vnímal jinak. Tam jde i to, že za pár let si člověk i zvykne, 

na ten pohyb aut atd. ale ze začátku by to bylo těžký 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? V tuto 

chvíli ano 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

 Je to dost velký orientační bod. Většina lidí, ani neví, kde jsou Obruby, ale když se 

bavíme a řekneme pískovna, tak spousta lidí ví, kde je pískovna Obruby. Takže ano 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Tady máme na mysli původní lom, kde už skončila těžba a už se tam dělá rekultivace 

zpět na zemědělskou půdu… Asi ne. Postupně to dávají dohromady, takže chvilku to 

bude trvat, než to zaroste a ta krajina se změní po nějakých pěti, deseti letech, ale 

bude to chvilku trvat, to jsou ty prvopočátky, co se to dává dohromady. A 

rekultivace, která tam probíhá, jste s ní spokojený? Já myslím, že je to v pořádky. 

Samozřejmě nenavezou to, co vytěžili, že tam nebude úplná rovina, ale já si myslím, 

že to bude v pořádku 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Na vodu asi ne, protože vlastně těžili pod tu hranu, kam mohli, vlastně nemohli jít 

níž, protože by v tu chvíli celý lom zatopili, takže mohli jít do nějaké hloubky. 

Vlastně na přírodu to má vliv velký, zmizel kus lesa, takže vliv to má velký. Já jen 

upozorním, že na vodu to má vliv velký, protože se dostali už do nějaké hloubky, kde 

už jim vytryskla spodní voda, takže asi zřejmě tam voda bude hrát určitou roli, tak 

uvidíme, jak se to bude vyvíjet dál 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Ne  

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Já nevím, tohle by se prostě nemělo povolovat, takhle velikánská těžba, protože tam 

bude veliká díra a mezi dvěma dírami bude silnice, takže, já bych to nepovolil. Je to i 

návaznost na Český ráj, že je to vzdálený asi dva kilometry. Přesně tak, je to kousek 

od Sobotky, Humprechta a od Kosti, je to prostě blízko 



 
 
 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Tak v tuto chvíli se vlastně těží na poli, takže žádný les tam není, jediný co bych tam 

viděl je z hlediska estetiky, že tam bude zase obrovská díra. Ten krajinný ráz se opět 

změní. Přesně tak. 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Tak lidí se ptají. Zezačátku vůbec, jestli se to povolí nebo nepovolí, spousta obcí 

okolo, hlavně Rohatsko, dělalo všechno pro to, aby se netěžilo. Takže částečně ta 

obec komunikuje. Ano, ano, ty informace jsou 

Denní doba – večer 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ano velmi 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 01 PŘ 

datum 17. 12. 2018, čas 16:15, místo dotazování: obecní úřad Přepeře 

Pohlaví: Muž 

Věk: 59 

Dosažené vzdělání?   

Základní, obor kuchař 

Zaměstnání? 

OSVČ – osoba samostatně výdělečně činná 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře?  32 roků 

Narodil jste se zde? Ne 

Odkud jste se přestěhoval? Ze Sobotky 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci?  Ne 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Ano – stavění majky, mikulášské nadílka, zvedání majky 

Jak vnímáte obec Přepeře spokojený?  

Ano, jsem spokojený. Musím jako starosta obce být. 

Co se Vám v obci líbí, co byste naopak změnil?  

Málo obyvatel, možnost stavebníků mladým lidem, aby mohli stavět nové domy. 

Aby tu bylo více obyvatel, než je tomu dnes. 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

myslivost 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým?  

Ano, chodím sám, protože myslivost se dělá sólo 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

neutrální, negativní, velmi negativní? A důvod?        

Neutrální – nikdy jsem se nezajímal. 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?   

Nevím, nikdy jsem o tom nepřemýšlel. Nevím jak se vyjádřit. Nikdy jsem se o to 

nezajímal 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 



 
 
 

Ta nás dvakrát nezasahuje. My, jsme teda tu naší část, máme vytěženou, čekáme, až 

dojde k nějaké rekultivaci. Zatím jsme s panem Bauerem měli jeden takový problém, 

kde jsem ho upozornil na to, co se tam zaváží. Aby tam co se teda do toho položí, 

schová. 

Takže se tam něco dovezlo, já jsem si to nafotil, tak jsme se zkontaktovali, no takže 

dokud to nepovozil hlínou tak jsme se nestřetli. Tak jsme se to snažili nějakým 

způsobem vyříkat, ale myslím si, že je to velice dobrý business v tomhle tom.   

Skládkování, dovážení.  

Ve zkratce: Moc se o to nezajímám, je to vzdálený lom od naší obce. 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Tak mi tu máme tu hlavní silici číslo 16 Jičín – Mladá Boleslav teďko teda ta nová 

těžba. Jinak je to prakticky zatím lesem, jak se sem odbočuje. Takže jako takový lom 

nás nějakým způsobem neomezoval. 

Je vzdálen asi 2 km.  Kdyby byl blíže tak bychom to řešili, pokud by nás ten lom 

nějakým způsobem omezoval. 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Člověk o tom slyšel různé věci, jakým způsobem se to tam dělalo, než se teda ty lidi 

přemlouvali a jak to všechno bude. Nejsem z toho teda dvakrát nadšený, že se to tam 

takovým způsobem děje. V našem případě tady jsme přišli o 120 hektarů krásně 

vonných (jedno slovo). Dneska se to zaplotilo, a když to člověk dneska vidí, tak je to 

takový vážný, co se týče vody a všeho. 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Asi určitě ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Já si myslím, pokud by to bylo blíž jako ty dva lomy, tak ta rekultivace by mohla 

probíhat jinak. Protože nám tam zbyli takový cancoury lesa, který  se mohli odtěžit a 

mohlo to tam být plynulejší, aby tam pak bylo zalesnění takový, protože to co se 

vytěžilo, tak ty stromy se přetrhaly vazby (např. jako že nemá vodu, atd.) takže teďko 

schnou, takže kdyby se to snížilo, tak by to bylo možná trochu lepší.  

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

O vodě se toho nahovořilo hodně. Já jsem shodou okolností, je to skoro 10 let, 

střetnul auto a potkal jsem člověka, co prováděl zkušební vrt, a říkal, že tady je 

hodně spodní vody.  

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Nesouhlasím. Dočetl jsem se ve sdělovacích prostředcích, že v ČR je písku málo, a 

že je ho potřeba. Připadá mi to, že oni plánují k naložení dalšího kousku. 

 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 



 
 
 

Určitě to není nic pěkného. Není to pěkná vstupní brána. 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Ekonomickou situaci to nebude mít vliv, záleží na vlastnících, zda to budou chtít 

prodat nebo ne. Dnes se hovořilo o tom, že dokázal přeběhnout nějaký připravovaný 

zákon, že to dokážou možná i vyhlasně 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 

Ne, tady o tom ne, protože nás se to netýká. Takže maximálně komunikuje, vedení 

lomu plus vlastníci, co vlastní půdu. On asi bude chtít komunikovat s nimi, jemu jde 

o to, aby ty pozemky získal 

Denní doba – navečer 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, místostarostka, účetní 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

 

Respondent 02 PŘ 

čas 16:40, datum?, místo dotazování: obecní úřad  

Pohlaví: Žena 

Věk: 40 

Dosažené vzdělání? Vysokoškolské, obor finanční řízení 

Zaměstnání?  OSVČ 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 10 let 

Narodila jste se zde?  Ne 

Odkud pocházíte? Z Prahy 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ano, moje rodina 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Ano, účastníme se akcí, které obec pořádá. 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojená? 

Ano jsem, žije se tu dobře. 

Co se Vám v obci líbí, co byste naopak změnila? 

Líbí se mi klidné prostředí.  Nelíbí se mi dostupnost. 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Nemám moc volného času, ale asi nejčastěji sledování filmů s dětmi. 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Chodíte raději sama nebo s někým? 

Chodím s dětmi, v sezóně, když je počasí. 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Neutrální, osobně se mě to nedotýká. Neřešíme tady těžební limity, jako někde o kus 

dál 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Já jsem to nikdy osobně, vždycky v televizi neviděla. Těžba štěrkopísku mi přijde 

šetrnější. Není to takový špinavý.  

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

Řešíme jaký lom? Ten co byl v Obrubech, tak tam už probíhá rekultivace a myslím 

ten přes tu silnici. Přes tu silnici naproti vodojemu? Ano, je to všeobecné, protože i 



 
 
 

ten první k vám zasahuje i do vašeho života, dobývací prostor Dolní Bousov. Já si 

myslím, že nás ovlivňuje minimálně, téměř nijak 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Bydlím na druhém konci obce. Řádově asi tři kilometry, takže i kdyby se lom 

rozšířil, tak nás by se nějak nedotkl, ale asi by mi vadilo více dopravy, narušilo by to 

tu takovou pohodu, kdyby byl blíž 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Ano, jsme zvyklá, že se tu vždy těžilo, vždy to tady bylo 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  Ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Já jsem tam vůbec nebyla. Nevím, jak to tam vypadá. Ten lom je rekultivován na 

zemědělskou půdu, další rekultivace jsou třeba v severních Čechách zatopení. Tady 

je normálně rozorané pole a je tam polní cesta, která se dá projít. To je ono, to jsem 

viděla. To mě to přijde v pořádku. Nic jiného byste neplánovala? Nějakou rekreační 

oblast?  Ne 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

To nedokážu posoudit. 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? Měl by se rozšířit směrem k Hornímu 

Bousovu.  

Přesouvat k tomu sadu, tam jsou ty pole? Jo. Tak to souhlasím. Aby se to takhle 

rozšířilo jo? Tak třeba jak dlouho ta těžba trvá… Samozřejmě, ta rekultivace by 

znovu měla být na zemědělskou půdu 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

CHKO začíná až za námi. Významný dopad nevidím. 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Předpokládám. Nijak významný 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

 Nekomunikuje, nejspíš asi není potřeba. Nějak nás to nezasahuje. Nezasahuje to váš 

katastr území, takže zatím…okrajově. Ano 

Denní doba – navečer 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen? Ano, paní místostarostka 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Spíše 

pozitivní 



 
 
 

Respondent 03 PŘ 

datum 17. 12. 2018, čas 16:55, místo dotazování: obec 

Pohlaví:  Muž 

Věk: 66 

Dosažené vzdělání? Středoškolské, obor opravář zemědělských strojů 

Zaměstnání?  Důchodce 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

Já jsem ho poznal spíš z té negativní 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 

Od roku 1964 

Narodil jste se zde?  Ne 

Odkud pocházíte? Bezdědice, pak nějaké vystěhování 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? 

Ne, jen s manželkou, děti už jsou pryč 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci?  

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Snažím se zapojit do všech akcí, co tu jsou. Hasiči 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojený? 

Jsem spokojený. Všude něco je 

Co se Vám v obci líbí, co byste naopak změnil? 

Sám nezmůžu nic. Líbí se mi akce, třeba hasiče. Zlepšovat se dá vše, nemám 

výhrady. 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Rodinný akce, společenská akce hasičů 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým? 

S rodinou, příležitostně. Tady po okolí? Po přírodě, cykloturistika 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Je dobře, že se těží písek, ale chtělo by to v nějaký lidský normě. Neutrální. 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Nevím, jak by se dal písek těžit jinak. Nemám tušení. V Mostě jsem nežil. Vidím tu 

krajinu, hodnotí, že uhlí se vytěžilo, jsou tam ty jezera. Lidé jsou, asi na tom závisí, 

uhlí, písek je potřeba 



 
 
 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

Nevím, jestli naše obec nějak doplácí na tu těžbu. Možná, že jestli se jedná o ty vody, 

když se těží do hloubky. Jsme docela mimo. Přímo se tady neprojíždí, ale to co se 

někde děje, možná taky máme kousek pozemku. Moc to nepociťujeme, myslím, že 

se něco povedlo rekultivovat. V tomhle lomu, už probíhá rekultivace, skoro už je 

hotová 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Myslím si, jestli nejde spíš o spodní vodu. Je vzdálen asi 3 km. Kdyby, byl blíž, asi 

by nás to ovlivnilo dopravou a tak. To měli i Obruby 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Jelikož vlastním asi půl hektaru polí, tak si pamatuji, jak bylo to jednání k tomu 

ložisku, že pan Mauer zasáhl… Takže, tím, že tam máte pozemek, žijete tu už delší 

dobu, tak to vnímáte, protože? Zase si myslím, kdyby se těžilo v nějaké normě, ty 

pozemky pokud se nahoře zrekultivují. Tak každý lom, který se dnes otevře, musí 

mít rekultivační plán. To je otázka jestli se dodržuje. 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Nevnímám, ale je to asi součástí, něco se tam děje 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

No asi bych preferoval, když se skryje, nějaká hornina seshora, tak by ji měli dát 

dolu, že zmizí. Tady se dělá skládka pro organizace, který si potřebují uložit nějakou 

hlušinu. Víte, o čem mluvím. Pan Mauer to asi vyhrábne, zasype, přijede autem se 

sutí a odvezou fůru písku. To se mi nelíbí teda. Ta rekultivace vlastně se dává zpět na 

zemědělskou půdu, protože co jsem byl se podívat, tak v Obrubech už je. Ano, 

v Obrubech, tam kde je ta zemědělská půda, tak možná probíhalo podle nějakých… 

ten co dojíždí, tak se mi moc nelíbí, možná, že naváží z nějakých těch podniků 

nějaký ten… to znamená, když se rekultivoval ten první, tak byla zásoba z té 

skrajfky, které jsem se asi taky zúčastnil, když teda byli nějaké dva metry nějaké ty 

horniny, tak se dávali na skládky a teď už to tak neprobíhá 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Oni říkají, že ne, protože jsem se zúčastnil několika schůzí, když teda se vlastníci 

bránili tomu, aby se z té lokality stalo státní ložisko. Pan Mauer ještě nějaký zákon 

zachránil před bývalým, dneska by to už asi nešlo, ale myslím si, že třeba jestli se 

s tou vodou narazí na nějaké neštěstí, tak by mohli nastat… nevím jak by se dala 

kontrolovat jeho ta dokonalá chování. V tomto nynějším, kde se teď těží, musí 

probíhat myslím, že každý rok nebo dva roky monitoring spodní vody, protože Dolní 

Bousov, Rohatsko, Bechov hodně apelovaly na tom, že mají strach o spodní vody. 

Tu vodu zmiňuje více respondentů. Ty sady tady hodně spotřebují, tam pan Mauer 

narazil na vodu, tak se diskutuje, jestli se tam dá udělat rybník. Uvidíme 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Nejsem proti, ale nejsem si jistý, jestli je to vhodné. 



 
 
 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Nezasahuje…tak jde o turisty, až uvidí haldy. Já to tak nevnímám, mi v tom žijeme 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Nevím, nemyslím si, že to bude něco velkého pro naši obec. Na krajinu, jsme se 

bavili, pokud by to netrvalo dlouho. Nevím kolik hektarů, rozšířit by se to mělo 

k sadařům, k Hornímu Bousovu. No, kdyby se to na nějakých padesáti metrech 

zakrývalo, to se tady neděje, nevím, spíš bych s tím rozšířením nesouhlasil 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 

Snažili jsme se, pan Mauer nás vždy přesvědčil… 

Denní doba – navečer 

Počasí – zataženo 

Byl někdo u rozhovoru přítomen? Místostarostka 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 04 PŘ 

datum 2. 1. 2019, čas 16:40, místo dotazování: rodinný dům 

Pohlaví: žena 

Věk: 71 

Dosažené vzdělání? Základní 

Zaměstnání? Důchod 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  

Negativní, vadí mi, že se to tam naváží 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 30 let 

Odkud pocházíte? Ústí nad Labem, hodně jsme cestovali 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Vnuk 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Stavění májky, čarodějnice, památný strom na náměstí, 

pomník z 2. sv. 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojená? 

 My moc někam nechodíme, jen na procházky 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? 

 Teď to vzali ty mladí, vysázeli se stromy, je to uklizené. Muž dělá pro obec. Zlepšilo 

se prostředí obce… Jo, zlepšilo 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

V zimě doma, procházky, zahrada, na kolách  

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama?  

S druhou polovičkou, chodíme na Kost, po okolí 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti 

velmi pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Negativní, narušuje to ráz přírody, není to to, co to dříve bylo 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

 Tam to je katastrofa, tady je to úměrné. Co se týče rozlohy, tak je to moc velké… 

Ano 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

Tady jakoby ten lom nikdy nebyl, že jo? Jakoby, přímo k Vám do obce nezasahoval, 

zasahoval spíš do Vašeho katastrálního území ten původní lom… ne, ne, ne, ne, ono 



 
 
 

to tam je jako dělaný, že se dál nesmělo, že tam je les. Takže to bylo jakoby oddělené 

tou silnicí z Horního Bousova na Kněžmost, plus ještě těma stromami, takže se to 

obce moc… Oni tak taky moc nemohli, protože tam jsou taky ty spodní vody a 

museli tam nechat kus, tam jak vybírají ty prameny  

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Asi tři kilometry. A kdyby to bylo blíže? Tak by se mi to nelíbilo. Takže vnímáte, že 

teď to tam je, ale nemuselo by to tam být 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství?  Ne 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  

Spíš jenom nákupy. My se spíš orientujeme na tu Sobotku. Takže kdyby někdo jel 

kolem turista a chtěl poradit? Jo, tak turisty navigujeme podle toho lomu. Tímhle 

směrem to může být třeba orientační bod pro Vás. Jo, může 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferovala byste jiný způsob 

rekultivace v této lokalitě? 

 já si myslím, co udělali ten staronový, že to vypadá dobře, jsou tam ty břízy, 

stromky, v létě je to pěkné. Takže tahle rekultivace je pro Vás přijatelná? Ano, ještě 

by to měli dodělat 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

 Myslím, že jo, tam na tu stranu bylo toho dost. Takže to všechno vlivem té těžby 

zmizelo? Ano  

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

 Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, jak jsou ty sadaři, souhlasíte? Tak to ani 

nevím. Takže nesouhlasíte? No s tím nesouhlasím. Mě se to nelíbí, že je to orná půda 

a že se to všechno zničí.  

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 Katastrofa. Nelíbí se Vám to? Ne, já si myslím, že to mělo to zůstat, tak jak to je. 

Teď je to hrozné 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Na nás žádnou, to bude spíš na ten Horní Bousov. Vás se to už ani tolik netýká, není 

to Vašem katastru a bydlíte v takovém dolíčku, že to není ani vidět… No. Takže si 

toho všimnete, jen když pojedete kolem… 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Teď se to u nás ukončilo, takže s tím moc toho nemáme 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – polojasno 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, manžel 



 
 
 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ano velmi 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Spíše 

negativní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 05 PŘ 

datum 2. 1. 2019, čas 16:55, místo dotazování: rodinný dům 

Pohlaví: muž 

Věk: 70 

Dosažené vzdělání? Základní  

Zaměstnání? Důchod 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  

Protože nevím, co je to za firmu, tak neutrální. Ta firma provádí tu těžbu. To neznám 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 30 let 

Odkud pocházíte? Z České Lípy 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Vnuk 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci?  

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Chodíme na různé akce pořádané obcí 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojený? 

 Já jsem spokojený 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnil? 

 Hodně se to tu zlepšilo, prostředí, vypadá to tu lépe 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

V létě prací, na kole, pěšky chodím 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? S kým? 

 S manželkou, chodím hodně, v létě dělám pro obec. Jsem nemocný, mám cukrovku, 

takže pohyb musím mít 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální, jestli se 

písek počítá mezi nerosty? Písek je nerost. Tak neutrální  

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

 Na Mostecku je to ve velkém, tady je to zatím v malém, ale jinak je to pro životní 

prostředí obojí špatně 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil?  

Myslím, že ne. Je to na cizím katastru, to spíš Obruby. Ten starý byl na našem i na 

jejich. Dříve těžil JZD písek, po revoluce to vzala ta firma. Teď jestli s nimi obecní 



 
 
 

úřad nějak komunikuje to nevím. Tolik se o to nezajímám. Písečák mi vadí, ale nic 

jiného mi nezbývá 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

 4 kilometry, ale kdyby to bylo tady na vsi, tak by mi to silně vadilo, ale protože to je 

až támhle a ještě navíc tam je silnice a je to až zatím. Ne, že bych byl naštvaný, ale 

vadí mi, že to tam vůbec začali. Já jsem říkal, že je to špatně. Stačí, když vyrabovali 

tenhle, až sem, ještě k tomu to ani nezrekultivovali a už si otevřeli na druhé straně, a 

ten bordel, jestli to budou dělat až k Hornímu Bousovu, až bude díra z obou stran 

silnice, to jsem zvědavý, jak to tady jednou bude vypadat 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

 Já nevím, je to kus od vsi, tak nějak neutrálně 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Pro mě 

osobně ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

 Začali celkem dobře, to se mi líbí, ale kdyby zmizela tahle halda od silnice. Tam ze 

spodu už jsou stromky krásný, tohle tady dělá furt ostudu, už tam byl nálet, někdo to 

vyřezal. Už tam byli stromky silný, 10, 15… Teď to ořezali, holý valy tam jsou a 

není to hezký. Měli by to už pořádně zrekultivovat. Používají to jako skládku 

odpadu, sutin a já nevím co všechno možný, aby to měli asi čím přikrýt, tak čekají, 

až to bude nějakým způsobem naplněný 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  

Nejsem geolog, tak nevím. Můžu Vám říct, že tou cestou, co se jede do Dolního 

Bousova, okolo lomu, tak tam JZD mělo kdysi seník, bylo tam zle, že tam byli žáby, 

brouci… to je taky bývalý lom a byl kolem toho kravál, ochránci a nevím, jestli se o 

to někdo stará a je to u toho lesa a se to tam bude zvětšovat, tak ta spodní voda se 

bude na druhé straně prolínat na horu a já nevím jak to teda… Nejsem geolog. Já co 

jsem teda vyčet, tak se spodní vodou mají problém Rohatsko, Bechov. Tam jsou 

prameny v tom lese a ten starý lom, co tam bylo JZD, tak to je kousek. To vjedete do 

lesíka a ten lom už tam byl 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte?  

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Nesouhlasím. Měl by se starat 

Horní Bousov, těch se to bude týkat. Půjde to k ním k obci. Ještě je to daleko., než se 

tam dostanou.  

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj?  

Je to takový dost… On ten Český ráj začíná dál, to spíš bude vadit Hornímu 

Bousovu, těch se to bude nejvíce dotýkat. Mi budeme trochu zavalený, až tam udělají 

díru, budeme trochu schovaný. Takže na ten Český ráj…To mít vliv moc nebude, 

spíš jako přes město, když pojedou Pražáci na hory, tak pojedou skrz lom, tak 

pojedou prostředkem, že díry budou z obou stran, pokud se to za 10 let nezalesní, 

nebo se s tím něco neudělá, tak pojedou skrz lom. 



 
 
 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Na obyvatele nevím, ale na přírodu… je to tam pole až dolů, orná půda, stromy, 

sady. 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

 Nevím. Když to bylo na straně, jakože k nám, tak kus byl i na našem, tak se museli 

nějak dohadovat. Tohle je za silnicí na druhé straně. To by měli oni, jak říká… Jestli 

nám voda neuteče. Na našem prostředí asi ne, nám už ho zkazili, tím že nám 

vyrabovali pteč, nám to tu vlastně zkazili 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – polojasno, -1 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, manželka 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 06 PŘ  

datum 7. 1. 2019, čas 16:00, místo dotazování: obecní úřad  

Pohlaví: žena 

Věk: 30 

Dosažené vzdělání? Vysokoškolské 

Obor? Podniková ekonomie 

Zaměstnání? Mateřská dovolená 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? Od narození 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci, městu? Ano, rodiče, prarodiče  

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci?  

Ano. Můžete nějaké říct? Kácení májky, uctění padlých 8. května, čarodějnice, 

dětský den 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojena? Ano jsem 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? 

soudržnost lidí bych změnila, jsou tu velké věkové rozdíly, jinak jsem spokojená 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? S dítětem  

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama?  

S dcerou, manželem, na procházky. Tady po okolí? Ano 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti 

velmi pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Neřeším to, Takže jste se o to nezajímala, o tuto problematiku? Ne, do podrobna ne, 

jen ve zprávách nebo v rámci obce 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lom se život v obci lišil? 

Myslím, že ne, že nás to neovlivňuje. Asi je to i tou silnicí Bousov – Obruby, a že je 

to daleko od obce? No ta spodní co je naše, tak tam na to výjezd žádný není, takže 

tam je problém mezi Jičínem a Mladou Boleslaví a se nás nějak netýká  

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  

Vzdálený asi kilometr, a kdyby to bylo blíž, tak by mě to více zajímalo, chtěla bych 

vědět více podrobností 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství?  



 
 
 

Ano, je to tady odjakživa 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Ano 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace… 

spíše zalesnění, zdá se mi, že to co je vytěžené, tak se to spíš pronajímá na 

hospodářství, že tam mají pole, chtělo by to více stromů 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

 Spíše na faunu. A co na vodu, že by mohla ubýt? Je to možné, ale já to nepociťuji 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, až k sadařům, souhlasíte? Tam se nás to 

netýká, tak to nevnímám. A ještě hraje roli ta silnice a moc se Vás to nevnímá 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Kam až se to má rozšířit? Až k těm sadařům. Tak to už je docela dost no… Tak tady 

jde o to, že ten prostor se nachází asi dva kilometry před hranicemi. Tam by se to, 

nemělo toho chráněného území, nemělo nějak dotknout. No to by nemělo, ale jaký to 

bude mít vzhledový prvek pro turisty, až uvidí ty haldy… Tak ty haldy co tam jsou 

se teď, akorát zvětší 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? Pro nás asi nic 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? Ne. 

Z důvodu, že to není váš katastr…  

Denní doba – odpoledne 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, kolega  

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Spíše 

pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 07 PŘ 

datum 7. 1. 2019 čas 16:15, místo dotazování: obec 

Pohlaví: žena 

Věk: 66 

Dosažené vzdělání? Střední odborné 

Obor? Ekonom 

Zaměstnání? Důchod 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Pozitivní, znali jsme se 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 46 let 

Odkud pocházíte? Z Jičínska 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci?  Ne  

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete májky apod.? Ano, kladení věnců u Piránu, 

k pomníku padlých vojáku 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojená? Celkem ano 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? 

 20 let jsem dělala na obecním úřadu, z toho 12 roků starostku, takže se těžko soudí 

nám starším, co by se dalo změnit, vodu jsme udělali, což bylo nejdůležitější. Je nás 

moc starých. Takže omladit? Ano, silně omladit, jenže nejsou parcely a to je 

problém, už nejsme tak aktuální, lidé spíš chodí do Plazů. Všichni mladí odtud 

utekly, jako mé děti 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Na zahrádce  

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama? 

 Nechodím, není čas, mám nemocného manžela, tchýni, maminku.  

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti 

velmi pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Spíš negativní, myslím si, že to silně ovlivnilo srážkovou činnost 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Písek tolik nepráší. Takže ovzduší? Přesně tak, Ale i tu přírodu kolem. Tady tolik 

neprší, silně to ovlivňuje. I když nám tvrdili, ještě za starosty přede mnou, a pak už i 

za mě chtěli ty lesy vykácet, chtěli to vytěžit, že to spodní vodě neuškodí. Dodnes 

tomu nevěřím a hlavně to tady ovlivnilo, že tady neprší 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 



 
 
 

 Tolik to neovlivňuje, už jsou na druhé straně přes silnici, nás to nezatěžuje, spíš 

Obruby a Rohatsko né, že bychom s nimi měli problém, ale vždy nám pomohli co, se 

týče materiálu, spolupráce tu byla 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  

Asi dva kilometry. Kdyby byl blíž, tak už by to bylo horší no, vnímala bych to jinak 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

 Nic jiného nám nezbývá, časem si na to zvykneme 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  

No, tak říká se u písáku, když pojede tudy někdo cizí tak mu to dojde. Je to jako 

orientační bod 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

 Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace… 

tak ta rekultivace se mi tam celkem zamlouvá, ale myslím si, že tyhle konce, které 

jsou teď nedodělané, že by se měli urychlit, zbytečně tam ty hromady čpěj, mohli by 

být shrnuty a osázeny. Už si nepamatuji, jaká tam byla doba, myslím, že sedm a více 

let, už by chtělo, aby to k něčemu vypadalo. Teď je tam rekultivace na zemědělskou 

půdu, preferovala byste třeba zalesnění nebo? No oni ty boky zalesňují, protože by 

jim to jelo, spodek je orná půda. To je i ta naše přepeřská zalesněná. To podepření 

tam je a ty stromy tam schnou. Přece jen, se přerušila ta spodní voda. Paní 

Nováková, ta to tam chodí měřit, a řekla by Vám, jaký tam je rozdíl 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Myslím, že určitě jo. Konkrétně? Tak i voda, i zvěř. Určitě, když na písek bude svítit 

celý den slunce, bude to více rozpálené, než když bude pražit na hlínu, nebo ornou 

půdu 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Tak nás se to nedotýká. Čím dál 

více to bude ovlivňovat srážky. Moc se mi to nelíbí 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

To spolu trochu souvisí. Mi jsme tady ta čtyřka. Já říkám, že v těchto oblastech by se 

nemělo nic… Ten kdo o tom rozhoduje, by na to měl klást větší důraz 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Myslím si, že obce se to nedotkne. Už to není náš katastr, silnice to lomí. Tím jak se 

přidělával ten Pirám, tak už je kousek Horního Bousova na našem, silnice už není ta 

hranice. Každopádně je to zásah do přírody. 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření?  

Momentálně nic nebylo 



 
 
 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – nebyl 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ani ano ani ne 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 08 PŘ 

datum 7. 1. 2019, čas 19:00, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: žena 

Věk: 47 

Dosažené vzdělání? Střední as maturitou 

Obor? Ekonomika podnikání 

Zaměstnání? Mistr, Škoda auto 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 20 let 

Odkud pocházíte? Z Mladé Boleslavi 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Tchýně a tchán 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, 

strom, památník apod.? Ano, Přepeřské kolečko 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojená? Ano 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnila? 

Konečně se ta zeleň udržuje, jezdí tam pán s traktůrkem, vzhled je lepší 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Na zahrádce, u bazénu 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama? 

S manželem, na procházky. Chodíte kolem obce? Nebo Český ráj? Kolem Plakánku, 

na hrady, zámky 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti 

velmi pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

 Neutrální, nezajímám se o těžební společnosti ani o těžbu 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?  

Všechna ta těžení uhlí i na Ostravsku, je to více, rozsáhlejší horší ovzduší 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil? 

Určitě ne a je to daleko 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč?  



 
 
 

Tak Bousov asi 10 kilometrů. Ale ten lom není přímo v tom, je u silnice. Tak asi dva 

kilometry, a vadilo by mi to, těžká technika, hluk, nepořádek. A měla byste větší 

zájem přes obecní úřad a tak, kdyby byl blíže? Určitě bych se o to zajímala 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Ano, je to tam dlouho 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Asi ano, je to vidět ze silnice, když jedem kolem. A když se někdo ptá na cestu? 

Ano, upozorníme na ten lom 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace na 

ornou půdu, částečně zalesnění. Vodní plocha moc nepřichází v úvahu, protože tam 

je málo vodních zdrojů, co byste preferovala? Nebo si myslíte, že současná je 

optimální? Moc se o to nezajímám, takže nedokážu odpovědět. A jste ráda za ty 

lesy? To určitě 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Určitě ano, pitná voda a spodní voda 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte?  

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Nesouhlasím s tím 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

 Moc se mi to nelíbí právě kvůli Českému ráji, je to krásný, točí se tam hodně filmů, 

krajina by měla být zachována. A kvůli turistům taky, aby neviděli nějaké haldy 

písku? Přesně tak 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Žádnou, protože je to daleko. Ta komunikace na Jičín vesnici odkloní 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření?  Ne. 

Asi je to i tím, že je to mimo katastr obce… Ano 

Denní doba – večer 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 



 
 
 

Respondent 09 PŘ 

datum 9. 1. 2019, čas 15:00, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: muž 

Věk: 46 

Dosažené vzdělání? Střední 

Obor? Obráběč kovů 

Zaměstnání? Seřizovač, Škoda auto 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální, neznám tu 

firmu 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 35 let 

Odkud pocházíte? Z Horního Bousova 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ne 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? Ano, masopust, 

jezdecké kolečko Přepeře, památník padlým vojákům  

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojený? 

 Ano jsem 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

Jízda na kole 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? S kamarády, s rodičem. Jak to čas 

dovolí 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

Neutrální. Těžit se musí, když se to dělá s rozumem, tak na to netrpí ani příroda nebo 

okolí. Bez toho se neobejdeme. Je to takové pro a proti 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?  

V kvalitě toho prostředí a ovzduší, těžba černého uhlí je prašnější, hlučnější, více to 

zasahuje okolí lidí, než těžba povrchová 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že bez lomu se život v obci lišil?  

Nemyslím si, nikdy jsem nevnímal, že to má nějaký dopad. Lidé tam nejsou nějakým 

způsobem zaměstnaný a nikdy jsem nezažil, že by si na to někdo stěžoval. Bydlím 

dál od toho, nejezdí tu kamiony skrz obec, jsme trochu bokem 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? Tak vzdušnou čarou 

kilometr, po silnici tak tři, kdyby byl blíž? Nedokážu posoudit. A kdyby byl blíž, 



 
 
 

zajímal byste se o to? Samozřejmě, každý by měl vědět, jestli se to dělá správně, 

podle nějakých pravidel, ať už kvůli znečišťování nebo hluku. Člověk by se vždycky 

měl zajímat co se kolem děje 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

 Ano, těží se tam od doby co to znám 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  

Ne. Ani když se někdo zeptá na cestu? Ne, já si nemyslím. Tam je hlavní tah na Jičín 

a lidi kolem toho lomu jedou.  

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

 Zde máme na mysli původní lom, kde už těžba skončila a probíhá tam rekultivace… 

zdá se mi dostačující tato rekultivace na zemědělskou půdu 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

 Určitě, na zvířata. Fauna se vždycky rozroste 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

 Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? O tom ani nevím. Když bych to 

bral jako fakt, tak určitě od zástaveb někam k Dolním Bousovu, Rohatsku a po poli, 

podél silnice mi to přijde jako blbost. No mělo by to jít podél silnice na Horní 

Bousov. Tak už je rozkopaná jedna strana silnice, tak teď bude ta druhá. Souhlasíte 

tedy? Asi jo no 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj?  

Nemyslím si, že by se to dotýkalo Českého ráje, myslím si, že je to trochu dál. 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

To nedokážu posoudit. Na finanční situaci, jestli to lidem nějak dokáže pomoct. Těží 

se tam už hodně dlouho, aby se zjistilo, jestli to má vliv nebo ne. Lidé si nestěžují, a 

jestli to půjde stejným tempem, rychlostí a rozsahem, tak to lidé budou vnímat 

stejným dojmem 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Asi ano, nebyl jsem svědkem 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – sněží 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 



 
 
 

Respondent 10 PŘ 

datum 10. 1. 2019, čas 19:30, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: muž 

Věk: 37 

Dosažené vzdělání? Střední s maturitou 

Obor? Všeobecný 

Zaměstnání? Mistr, Škoda auto 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v obci Přepeře? 2 roky 

Odkud pocházíte? Z Mladé Boleslavi 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci? Ne, jsem tady sám s rodinou 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu v obci? To znamená, jestli 

navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, strom, památník 

apod.? Masopust, ten jsme již navštívili a tady nahoře je pomník padlých vojáků, 

když tady něco je v obci, tak se tam zastavíme 

Jak vnímáte obec Přepeře, jste zde spokojený? 

Jo, předtím jsem bydlel 15 let v Mladé Boleslavi. Ano, je tady klid, obslužnost tady 

není špatná 

Co se Vám v obci líbí, a co byste naopak změnil?  

Jsem tu jen 2 roky, takže nevím, co dokázal změnit, zatím jsi, užívám si klid, ticho, 

zatím mě nic nenapadlo, co bych změnil 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

S rodinou, na výlety 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? S kým chodíte nejčastěji 

Nejdřív sám, teď se synem 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

Já mám takový pozitivní, kdyby se to netěžilo, neměli bychom spoustu věcí, co 

máme. Spousta lidí si to neuvědomuje, na jedné straně ekologie a ochrana přírody, na 

druhé straně, kdyby nedošlo k těžbě, jakýkoliv suroviny, tak by nebylo spoustu věcí. 

Tak spíš 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl?  

V Mostu jsem byl jednou. Je to ošklivé město, špatné ovzduší. Těžba černého uhlí 

má velmi negativní vliv na to ovzduší. Není to dobré. Viděl jsem to jen z dálky, takže 

nevím jak je to velké 



 
 
 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život v obci, myslíte si, 

že lomu se život v obci lišil? 

Za dva roky vím o tom lomu to, že se nachází tam, kde se nachází, ale nemyslím si, 

že to do života nějak zachází. Neslyšel jsem o tom nějak mluvit. 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Kolem dvou kilometrů. Nevím, jakým způsobem se to těží. Nejezdím tím směrem 

tak často. Kdyby to bylo blíž, musel bych vědět vše, co by mě mohlo ohrožovat. To 

by mě ale asi nikdo nedokázal říct, protože člověk se bojí neznámého. Přistupoval 

bych k tomu negativně. Zajímal bych se pak víc 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství?  

Vím, že tam je. Asi není nedílnou součástí, přece jen je dva kilometry jinde 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Už se stalo, když se lidé ptali na cestu tak jsem jim řekl u pískáče, lomu 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Asi vrátit přírodu do původního stavu, vrátit to, co tam bylo před tím. Určitě jsou 

nějaké záznamy, jak to předtím vypadalo. Nevím, jak to vypadalo dřív. Teď je tam 

zemědělská půda, část zalesněna. To vám vyhovuje? Nejsem vyhraněný člověk, co 

bych tady chtěl, ale aby to splývalo s krajinou 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  

tak tím, že se kope jáma, přijde se o půdu, rostliny, faunu. Slyšel jsem, že se tam 

nesmí chodit, že je tam laguna spodních vod, tak to musí mít vliv na spodní vody. 

Dám Vám informaci, že Dolní Bousov se soudil, ohledně dopadu na spodní vody, 

takže v Bousovu je hodně reálné, že ta těžba může mít vliv na spodní vody.  

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte?  

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Nevím, co by to obnášelo. Já se 

to dozvídám teď od Vás. Už se o to začnu zajímat, jaký to bude mít vliv, pozitivní asi 

žádný. Začnu se více zajímat 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj?  

Doufám, že se to bude rozšiřovat až do Českého ráje. Nevím, jestli to bude mít vliv 

na turisty a uvidí haldy. Je to na hranicích, myslím, že to nezasáhne do Českého ráje, 

ale bude to blízko. Možná zvířata, voda…  

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Čím blíž to bude, budeme se o to moci zajímat. Jestli budeme moc ovlivnit 

rozšiřování, budeme se jako občané zajímat. Jestli to nebude v naší kompetenci, tak 

s tím nic neuděláme. Teď jsou populární petice, tak uvidíme. A myslíte, že to bude 

mít dopady na přírodu? No jasně, hmyz, voda, zvířata, ty vody pak zmizí. Čím větší 

to bude, tím větší dopad to bude mít 



 
 
 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření?  

Vůbec, to o čem se bavíme, tak vím od Vás. Doufám, že mi někdo dá vědět 

Denní doba – večer 

Počasí – sněží 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – nebyl 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Teď už ano velmi, protože když se to plánuje, tak se bude více zajímat 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Spíše 

pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent DB01,  

datum 7. 12. 2018, čas 11:30, místo dotazování zaměstnání Mladá Boleslav 

Pohlaví: žena 

Věk: 46 

Dosažené vzdělání: střední odborné 

Obor: prodavačka 

Zaměstnání: Aramark 

Je Vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno se společností Taum? Ne 

Jaký je Váš vztah těžební společností Taum? Velmi pozitivní, pozitivní, 

neutrální, negativní, velmi negativní? 

Neutrální. Nevadí ti ani ti nijak neškodí… přesně tak 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 28 let 

Narodila jste se zde? Ne  

Odkud jste se přistěhovala? Mnichovo Hradiště 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městě? Ne 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To znamená, když město pořádá nějaké slavnosti, silvestr, nějaké místo, kapličku, 

apod.? Jo to dodržujeme, je tam Mikuláš, letní slavnosti kde se zúčastňuji 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojená? Ano jsem 

Co se Vám na městě líbí, co byste naopak změnila? 

Já jsem spokojená, je tam klid, není to rušné město. No a co bych tam změnila? 

Mohla by tam být větší školka, zdravotní středisko, není tam všechno dostupný… 

Jak nejraději trávíte svůj volný čas? Sport, kolo 

Chodíte ráda do přírody, a jak často? Chodíte raději sama nebo s někým? 

Tak když jsou vnoučata, tak s nimi, jinak ráda chodím do lesa, na houby. A jak 

často? Jednou týdně, dvakrát? Tak to zase ne, jak to čas umožní… 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální. Proč? 

 Protože mi to ani nevadí, zase je to dobrý že se tam něco těží, je s tím ten Bousov 

nějakým způsobem známí. A všeobecně? Ne jenom na Bousov, je to neutrální a 

z důvodu že je to potřeba? Samozřejmě, ale nějak mě to nevadí, hlavně že to 

neohrožuje třeba zdraví a tak… 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku? Kde vidíte zásadní rozdíl? 

Tak to uhlí je asi daleko více škodliví do ovzduší, a u tohohle to asi nehrozí ne? To 

ne no, spíš i ta rozloha a tak…  



 
 
 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě? Myslíte, 

že by se život ve městě lišil? To asi ne, myslím, že ne 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště? A změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže k vašemu bydlišti? A proč? 

Asi 3 možná 4 kilometry? A tak vyloženě by se mi nelíbilo, kdybych na to měla 

koukat z okna, ale tak já na to nevidím a nevadí mi to. Takže rozhodující zatím je, že 

je docela vzdálen od bydliště a ničím Vás neomezuje… přesně tak 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Ne, to jako vyloženě u nás? No je to dál a tím pádem to tolik nevnímáte… ne 

nevnímám, ani auta mi tam nejezdí 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Ne. Řídíte 

se podle toho? Že řeknete, uhněte tam za lomem? Ne, určitě ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu? Preferovala byste jiný způsob 

rekultivace v této lokalitě? 

To se jedná o ten lom, který je v Obrubech, kde už probíhá rekultivace, tam to 

probíhá tak, že se vrací zemědělská půda. Chtěla byste, teď se třeba hodně zatápějí ty 

lomy a dělají se z toho koupaliště… tak to by se mi líbilo, já mám ráda přírodní 

koupaliště, to tady daleko není, jo to bych klidně brala. 

Má dle Vašeho názoru těžba v lomu Horní Bousov reálné dopady na přírodní 

složky jako je voda, půda, fauna apod.? Nemá 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby Horní Bousov, souhlasíte nebo 

nesouhlasíte? A proč? 

Plánované to je otevřít až k Hornímu Bousovu. Souhlasíte, nesouhlasíte? Mě to 

nevadí, jak říkám mě to nezatěžuje. Ale nelíbilo by se mi to, kdybych měla na to 

koukat  

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně v návaznosti 

na CHKO Český ráj?  

Tak muselo by to mít své pravidla, aby se nemusely by se kácet ty stromy…je to pak 

škoda. 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomu na přírodu, obyvatele a ekonomickou 

situaci ve městě?  

Tak to nevím. Jestli třeba ta firma za to, že tam může těžit třeba, dává něco do 

rozpočtu…tak to vůbec nevím 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby lomu a jeho rozšíření? Ne 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 02 DB 

Datum 10. 12. 2018 čas 21:15 místo dotazování zaměstnání Mladá Boleslav 

Pohlaví: muž 

Věk: 42 

Dosažené vzdělání? Středoškolské 

Obor? Provozní technika 

Zaměstnání? Auditor, kontrolor?  Referent kvality 

Je Vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Není 

Jaký je Váš vztah k těžební společnosti Taum? Velmi pozitivní- pozitivní- 

neutrální- negativní- velmi negativní? Velmi pozitivní. Z důvodu? Bral jsem tam 

písek 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 4 roky 

Narodil jste se zde? Ne 

Odkud jste se přistěhoval? Z Mladé Boleslavi 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městě? Babička 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve Vašem městě?  

Mám na mysli třeba, jestli chodíte na náměstí, když je tam nějaká slavnost, nebo na 

silvestra k nějaké studánce apod.? Ano, dodržuji. A jaký? Čert a Mikuláš je na 

náměstí, docela známí 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený? Ano jsem spokojený 

Co se Vám ve městě líbí a co byste naopak změnil? 

Je to tiché a klidné místo. Takže nic neměnit? Tak teď tady bylo hodně změn, 

protože se tady dělali nové chodníky, silnice… takže změny tady jsou k lepšímu. 

Jak trávíte nejčastěji svůj volný čas? Na baráku. Přestavba baráku? Jo 

Chodíte rád do přírody? Jak často, sám nebo s někým? S dětmi 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní- pozitivní- 

neutrální- negativní- velmi negativní? 

Neutrální. A proč?  Tak je to potřeba. A zatím Vás to neovlivňuje? Tak je to ode mne 

daleko. Pokud je to pod nějakými směrnicemi a kontrolami tak proč ne. 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a povrchovou těžbou uhlí, 

tak jak probíhá například na Mostecku? 

Kde vidíte zásadní rozdíl? Na Mostecku jsem byl jednou a je to měsíční krajina, to se 

nedalo. Takže největší rozdíl je v krajině? Takže ta povrchová těžba štěrkopísku není 

tak vidět.? Je to menší a schovanější… 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě? Myslíte 

si, že by se život ve městě bez lomu lišil? 

 Myslím, že nelišil. Myslíte si, že je to kvůli tomu, jak je lom daleko od města? Ano  



 
 
 

Jak je lom Horní Bousov daleko od Vašeho bydliště? A změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže Vašemu bydlišti? A proč? 

Myslím, že to jsou 4 kilometry, a kdyby to byli 2km, tak by mi to asi taky nevadilo. 

Ale kdybyste to měl za plotem tak už by Vám to asi vadilo… to vadilo. Takže to 

vnímání rozhoduje vzdálenost lomu… přesně, abych ho neviděl 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou část Vašeho sousedství? Tak je tam 

déle než já 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Tady mám na mysli původní lom Obruby, který už probíhá rekultivací? Tam už jsem 

byl, vím, že je to zalesněný, je to poměrně schovaný a dalo to i práci, něž člověk 

poznal, že tam je lom, vlastně tam vede silnice a je z jedné strany vidět, že je to 

příkré a z druhé strany rovina, takže z mého pohledu kdybych se na to nezeptal tak 

bych to nevěděl. Takže tahle rekultivace je v pořádku? Ano je. Jiný způsob je možný 

třeba zatopení lomu, ale to asi téhle lokalitě není moc… já znám většinou ze starých 

lomů udělané střelnice. Jasný, takže pro potřebu veřejnosti. 

Má dle Vašeho názoru těžba v lomu Horní Bousov reálné dopady na přírodní 

složky jako je voda, fauna, půda apod.? Tak to nevím, nemůžu to posoudit 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov. Souhlasíte? Nebo 

ne?  

Má se to rozšířit směrem k Hornímu Bousovu, tam jak jsou sady… to je na druhé 

straně, to vím to se teď, začalo nějak pokrývat. Jelikož tam nejezdím tak to 

nevnímám 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, konkrétně 

v návaznosti na CHKO Český Ráj? 

Jedině z pohledu spodních vod. Spíš kvůli turistům, aby je to neodradilo, že najednou 

před Českým Rájem se tvoří těžba?… Je to menší lom než nějaká továrna 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomu na přírodu, obyvatele a na ekonomickou 

situaci v obci?  

Akorát jestli ty spodní vody nebudou zasažený… jinak mě nic nenapadá. Protože to 

je pole. 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? Ne 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 03 DB  

datum 10. 12. 2018 čas 21:30 místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: muž 

Věk: 33 

Dosažené vzdělání? Střední odborné  

Obor? Karosář 

Zaměstnání? Seřizovač 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 3 roky 

Odkud pocházíte? Libáň 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městu? Bratr od otce 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, na silvestra ke kapličce, k rybníku 

apod.?  Ano dodržuji, každý rok na Mikuláše, jinak co město pořádá tak se většinou 

zúčastníme. 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený? Ano 

Co se Vám ve městě líbí, a co byste naopak změnil? 

Líbí se mi, že je tam všechno. Teď jsem otec, takže teď myslím na děti, škola, 

školka. Takže občanská vybavenost? Přesně tak. A negativa jsou taková, že se tam 

všechno točí kolem fotbalu. A přistěhoval bych, tam méně lidí cizí národnosti 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Práce na baráku a s rodinou 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým? 

Jezdíme na výlety po hradech a zámkách co jsou v Českém Ráji, s rodinou. Takže 

využíváte toho, že je v blízkosti Český ráj. Ano, ano 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

neutrální, negativní, velmi negativní? A důvod? 

Neutrální, protože je to potřeba. A není to v blízkost? Tak, zatím mě to nijak 

neovlivňuje 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Určitě v tom smogu a spalování. Co se týče čistoty a těžby? Tak, čistota prostředí. A 

co se týče třeba i rozměrů toho lomu… vidíte tam ten rozdíl? No já jsem nikdy 

v uhelném lomu nebyl, takže nemohu definovat, ale co byl ten lom naproti, tak ten 

měl můj kamarád a zabere to hodně místa, ale nemám s tím problém, nijak mě to 

neovlivňuje 



 
 
 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomu se život ve městě lišil? Ne. Tam je ten důvod, že je to mimo město? 

Je to mimo obec 

Jak dalek je lom Horní Bousov vzdálen od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Asi by to nezměnilo, jak říkám dělám barák a písek je potřeba, takže by to bylo 

relativně lepší, i pro ty lidi, protože domy se stále staví… takže teď to máte kolik 

kilometrů? Sedm. A Vnímal byste to jinak, kdyby ten lom by byl třeba 300, 400 

metrů blízko k Vám? Tak dělalo by to jiný hluk, třeba auta tam jezdí… 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Nedílnou? Ten lom tam je pár let. Tak ten lom Obruby byl za silnicí, byl dál, teď je 

blíž, ale je tam nějakou dobu, takže určitě si o něm slyšel, takže víte, že už tam 

nějakou dobu je… přesně tak 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Já bych řekl, že jo. Tak jezdí tam hodně lidí z okolí. Takže lidi navádíte, támhle je 

ten lom… tak, tak… 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Tady to upřesním, ten lom v Obrubech, tam už probíhá rekultivace na zemědělskou 

půdu a vrací se to, tak jak to bylo dřív, ale máme i jiné způsoby rekultivace jako 

třeba zatopení, takže jak to vnímáte, viděl jste jí? No jezdím tak každý den a ani jsem 

si nevšiml. Tak ono to je schované, není to moc vidět, a když to nepotřebujete vidět 

tak tam nejedete… přesně  

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? Ne 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Jak už jsme se bavili, tak lom se má rozšířit více k Hornímu Bousovu, takže jak to 

vnímáš? Tak vnímám to tak, že až to dojde, bylo by dobré to zatopit a jít se koupat 

(smích)  

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Tak je to okraj Českého Ráje, takže by to nemělo tolik vadit… ani si nemyslíš, že by 

kvůli tomu měla klesnout návštěvnost Českého Ráje? Ne, to ne 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomu Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci ve městě? 

Já bych se zase přiklonil zase k tomu neutrálnímu, podle mě to tam nikomu nevadí 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 

Já myslím, že ne. Teda aspoň já jsem se s tím nesetkal. Tak bydlíte tady krátkou 

dobu, nevíte co, bylo před pěti, deseti rokama… přesně tak 

Denní doba: večer 



 
 
 

Počasí: venku sněží 

U rozhovoru nikdo přítomen nebyl 

A zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ano ani ne, spíše ne, vůbec 

ne? Ani ano ani ne 

A máte náladu? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní. Teď 

pozitivní protože jdu domů (smích)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 04 DB 

datum 12. 12. 2018, čas 13:00, místo dotazování: Dolní Bousov, zaměstnání 

Pohlaví:  Žena 

Věk: 41 

Dosažené vzdělání? Vysokoškolské, obor pedagogika 

Zaměstnání? Ředitelka ŽŠ a MŠ 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? 

Vzhledem k tomu, že by se to mělo rozšiřovat na Horní Bousov, tak velmi negativní 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 20 let 

Narodila jste se zde?  Ne 

Odkud pocházíte? Libáň 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městu? Ano, jedna půlka 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, na silvestra apod.? Ano, na 

Mikuláše, ohňostroj 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojená? Ano, velmi spokojená.  

Co se Vám ve městě líbí, co byste naopak změnila? 

Líbí se mi akce pro občany. Oslava 100 let, slavnosti, Mikuláš. Město má zájem 

spojovat lidi dohromady, i v této době, kdy každý si hledí toho svého. Nelíbí se mi 

ubytovny pro cizince. 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Sport, běhání, jízda na kole, využití zařízení, které tady jsou 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Chodíte raději sama nebo s někým? 

Ano. Chodím sama. Na procházky s rodinou? Ano, na procházky s rodinou 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Tak ty suroviny se těžit musí, to je jasné, v tom je ten vztah pozitivní, ale v rámci 

zachování krajiny, takže neutrální 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Teď se říká, že od toho uhlí se moc neodstoupilo, že to uhlí se používá, ale spíš jsem 

pro nějaké alternativnější zdroje, než je těžba uhlí. Z hlediska rizika, je pro mě lepší 

štěrkopísek na povrchu, než uhlí v dolech. 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? 



 
 
 

To si nemyslím. 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Protože jsem v zastupitelstvu a patří pod nás Horní Bousov, tak to, že to povolilo 

Rohatsko a Obruby, to je jejich věc. Nechci, aby se to rozšiřovalo. Takže, co se týče 

třetího plánu otvírky, jak se plánuje? Já nevím, já na zastupitelstvu, co jsem byla, 

jsme to ještě neřešili, ale vím, co třeba i to Rohatsko s tím začne mít problém, takže 

já bych byla proti, samozřejmě nevím, jaké tam jsou výhody ze strany firmy. A asi tři 

kilometry to jsou. Já nesouhlasím ani s tím Horním Bousovem, jako z jedné strany 

jsou sady a z druhé bude lom? To je šílenost, myslím si, že ty sady kvůli vodě nás 

omezují hodně 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Ano, lidé to tam využívají i na koupání, třeba bousovský, protože tam vznikla 

laguna, takže věřím, že i když se tam nesmí, tak to využívají. Já jsem četl z druhé 

otvírky, že jsou dvě možnosti těžby, povrchová a ze spodní vody, tak koukám, že to 

lidé využívají. 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Ano.  Já bych se podle toho orientovala. Pro někoho to může být orientační bod 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? Máme, namysli lom v Obrubech, ten už probíhá rekultivací, oni to 

vrací zpět na zemědělskou půdu, naváží tam hlínu, postupně to zaváží a biologickým 

procesem to vrací zpět na ornou půdu. Jiné způsoby jsou třeba zatopení, většinou se 

to vrací na zemědělskou půdu 

Pokud to klapne, tak problém nemám, v tom Bousovu to ale nechci 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Netuším, do tohohle problému nevidím. Vidím spíše problém s vodou pro Dolní 

Bousov, okolní obce 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Ne, nesouhlasím. 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

To už vůbec ne. Myslím si, že se to dotýká, je tady i sdružení Klenice. Mezi 

Rohatskem a současným lomem objevují studánky a dávají to dohromady. Myslím 

si, že by to bylo fakt špatně 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Na přírodu určitě. To rozhoduje teda potom ta rada města, jestli ty výhody pro obec 

jsou zajímavé, obec je na tom finančně velmi dobře, díky hospodaření, takže nevidím 

důvod povolovat těžbu 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 



 
 
 

I když jsem v zastupitelstvu, tak o ničem takovým nevím. Já vím, že když se 

plánovala druhá otvírka, tak probíhalo nějaké soudní jednání. Tak to jsem ještě 

nebyla v zastupitelstvu, tak jsem se k tomu nedostala 

Denní doba – poledne 

Počasí – sněží, prší 

Byl někdo u rozhovoru přítomen? Ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ano velmi 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 05 DB 

datum 12. 12. 2018, čas 13:30, místo dotazování: zaměstnání Dolní Bousov 

Pohlaví:  Muž 

Věk: 68 

Dosažené vzdělání? VŠ, pedagog 

Zaměstnání? Důchodce 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  Negativní 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 68 let 

Odkud pocházíte? Dolní Bousov 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městu? Ano, někdo ano, někdo ne 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To, znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, nějaké místo, kapličku, památník 

apod.? 

Ano, s kolegy na silvestra na pochod po okolí Bousova 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený? 

Ano, jsem spokojen. 

Co se Vám ve městě líbí, co byste naopak změnil? 

Líbí se mi místo, kde se nachází. Je to blízko do Boleslavi, do Českého ráje. Dali by 

se tu změnit někteří lidé, ale to je nerealizovatelné, jako všude 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? 

Práce kolem domu a chalupy, občas ve škole, vedu sportovní kroužek florbalu, 

zábavy je dost 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým? 

Ano chodím, jakmile je to možné a s manželkou. Chodíte po okolí Bousova, 

Českého ráje? Po okolí chalupy, spíš jezdíme na kole, kvůli zdravotním problémů, 

díky kolům se dostaneme do širšího okolí 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Neutrální. Bez některých věcí se neobejdeme 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Těžba uhlí má další následky pro přírodu. Zatímco se vytěží písek, tak to negativní 

důsledky pro přírodu, prostředí nemá, protože se spotřebuje na něco, zatímco uhlí se 

ještě spálí a z toho jsou horší důsledky než ta samotná těžba. 



 
 
 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? 

Já myslím, že v Dolním Bousově ne, protože ten lom je na okraji katastru a spíše se 

to dotýká Horního Bousova, Rohatska, protože ta vzdálenost je asi tři kilometry od 

centra a doprava sem nevede, takže na Bousov to dopady nemá 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Vzdálenost je 3 km. Pokud by to bylo v bližší vzdálenosti tak ano. Ne jen nějaká 

prašnost. Mělo by to vliv na ovzduší, vodu a dopravu. Ta vzdálenost je negativní a 

vlivy to zmenšuje 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Kompetentní úřady v minulosti uznaly, že je to těžební území, že se tam těžit bude, i 

když se Bousov, Rohatsko i občanské sdružení snažilo, aby se to zrušilo, ale ono to 

zůstalo. Pánové Mauer mají takové páky, že si to prosadili. Bohužel 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Ne. Pokud jedu okolo, maximálně na kole. Je mi líto, jak to vypadá 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Myslíme ten lom na straně Obrub, kde už probíhá rekultivace. Já se nechci mýlit, ale 

před pár lety, se o rekultivaci moc neběželo, pokud se nepletu, tak část bývalého 

lomu odkoupili bratři Žáčkové, kteří tu část zrekultivovali sami a uzpůsobili to na 

hezké prostředí a to ostatní, co si pamatuji, když jsem chodil na fotbal, odtud je vidět 

dolů, tak to tam upravené moc nevypadalo, jestli se to teď mění, nevím, protože když 

člověk jede nahoře po silnici, tak dolů nevidí a chodit dolů nemám důvod. Co jsem 

jel taky po silnici, tak tam není vidět, jsou tam haldy, navozené nálety stromů, byl 

jsem se podívat, je to zavezené do nějaké výšky a je tam orná půda, je skoro celý, ten 

původní je zakopaný a je tam rybníček a poslední, tam je písek a jezdí tam motorky. 

To místo o kterém jsem se zmiňoval, to je úplně dozadu podél obce, co bratři 

Žáčkové koupili, tak tam jezdí ty motorky. A jiná rekultivace třeba koupaliště? Je to 

příliš blízko silnice, já bych preferoval, kdyby silnici Boleslav – Jičín, kdyby se to co 

je pod ní, snížilo do úrovně a silnice se udělá znova, takhle to bude působit jako pěst 

na oko, nebude to vypadat hezky, ale to určitě nikdo realizovat nebude. Tak dneska 

ta společnost, co jsem se dočetl, by měli udělat zemědělskou půdu 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Měl jsem před lety tu možnost, číst nějakou tu zdůvodňovaní zprávu, kterou ta firma 

Taumn měla a pokud si vzpomínám, tak hydrologové jasně neodpověděli, jestli to 

bude mít důsledky na spodní vody nebo ne, ta obava ze ztráty spodních vod, hlavně 

na Rohatsku, kde mají rybníček, studánku, to byl hlavní důvod Rohatska na zapojení 

do toho boje. To se pozná, až skončí těžba, jestli se to projeví. Tady v Bousově se to 

na spodních vodách asi projevit nemůže, protože ta vzdálenost je příliš velká, ale 

v tom okolí, spíš by to mohli vědět v Obrubech, když jim tam vybagrovaly jámu a na 

druhé straně se to projeví na Rohatsku, to z hor běží voda směrem na Rohatsko 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 



 
 
 

Můj názor s tím asi nic nezmůže, to je jedna věc. Samozřejmě s tím nesouhlasím. 

Bude to větší díra v krajině, než je teď. Pro toho kdo jede autem, tomu to je jedno, 

vidí ze silnice nějaké haldy. Je mi líto, že majitelé nějakých pozemků, neprodali 

nějaké pozemky lisu, který by tam udělal sady, tím pádem by tam žádná díra nebyla, 

takhle mají horňobousováci záruku, že jim to nepřijde až k vesnici, na rozdíl od 

Přepeř, kdy se ta těžba zastavila těsně u silnice. Jinak je to vytěžený až ke křížení 

silnic 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Přímo v CHKO to není, je to asi dva kilometry. Bezprostředně se toho nedotkne. 

CHKO nemá chráněné území třeba jako KRNAP. Pochopitelně toho kdo přijíždí do 

Českého ráje, tak to musí vnímat, jedou po horní silnici, a mají vedle sebe obrovskou 

díru. Přesně tak, mám stejný názor. Když jedu třeba na Moravu tak vidíme nádrže, 

Pálavské vrchy, žádné haldy. Tady jsou Trosky, Humprecht a bude koukat přes 

nějaké haldy. Bohužel no, stejně nikdo tak neovlivní těžbu támhle pod Troskama, 

kde je to mnohem větší rána 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Na ekonomiku to mít dopady nebude, protože těch pár zaměstnaných lidí, nevím, 

jestli jsou místní, tak podle mě můžu být zaměstnáno 10, 15, 20 lidí, víc jich na to 

nepotřebují. Vyhrabou písek, kde ho mají defacto zadarmo a draze ho prodají, takže 

to je lukrativní činnost, proto to dělají.  Na životní prostředí nelze odhadnout, jestli ta 

prašnost v letních měsících kdy je sucho se projeví, ta vzdálenost určitou roli může 

hrát. Výhodou Bousova pro negativní dopady je fakt, že transport neprobíhá tudy, ale 

pře silnici Boleslav – Jičín nebo na Hradiště. Když beru Bousov jako takový, neberu 

Horní Bousov nebo Bechov, Svobodín, ty jsou blíž, tam se to může projevit více. 

Myslím si, že nijak velký dopad na Bousov to mít nebude. Každý zásah do krajiny 

přírody poznamená, ale příroda se s tím srovná. Je to vidět v těch místech kde se před 

40 možná více let těžilo od dobývacího prostoru, když se jede z Rohatska nahoru, 

kde se těžil písek, když se předělávala silnice, tam se těžili nějaké štěrkopísky na 

vybudování silnic. Dneska když tam zavítá, tak příroda si s tím víceméně poradila, je 

to zarostlé, živočichové tam jsou. Jenže to je horizont několika desítek let. Tam snad 

ani žádná rekultivace neprobíhala. Tam to opustili a bylo to. Jediný štěstí bylo, že se 

tam nezrealizovala výstavba velkokravína, jako mělo Hradiště v plánu, takže naštěstí 

to padlo, díky tomu, že se tam příroda vracela, byly tam chráněný živočichové. V té 

době, což bylo před revolucí, tak ani přes chráněné živočichy, vlak nejel. A jaký 

bude osud hned přes cestu, co vede z Rohacka nahoru v tom novým dobývacím 

prostoru, za padesát let to bude vypadat jako na druhé straně, ale to je dlouhá doba 

A poslední otázka, komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a 

jeho rozšíření? 

Myslím, že nějaké informace byly v době, kdy probíhala snaha města s Rohatskem, 

Horním Bousovem aby to území byly vyjmuto z registru zásob, nebo něco takového. 

To se nepovedlo, tak v té době informovanost byla. Teď si nevzpomínám, že by ve 

dvou, třech letech nějaká komunikace byla. Asi před šesti lety jsem jel okolo a viděl 

jsem, jak se otevírá první část, a byl jsem překvapený, protože jsem myslel, že se to 

podařilo zastavit, no nepodařilo. Nová etapa je asi na katastru Bousova, ale moc se 

ho to nedotýká, že je to daleko, ale k Bousovu patří i Horní Bousov i Bechov, 

Svobodín, těch se to bude týkat víc, Rohatsko je bezprostředně blízko) 



 
 
 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – zamračeno, prší 

Byl u rozhovoru někdo přítomen? Ano, ředitelka 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Pozitivní 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 06 DB 

datum 19. 12. 2018, čas 8:00, místo dotazování: městský úřad 

Pohlaví: Muž 

Věk: 48 

Dosažené vzdělání? SŠ – průmyslová školy 

Zaměstnání?  Starosta 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžební společností Taum? Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 27 let 

Odkud pocházíte?  Z obce Kamenice. 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v této obci, městu?  Ne. 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě?   

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, mikulášská, kapličku, apod.? 

Udržujeme, tradice, vánoční, mikulášská, velikonoce, na náměstí, v kostele 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený? Řeknu to jednoduše. Město 

se za posledních dvacet let se významně změnilo k lepšímu díky rozvoji města a 

práci radnice 

Co se Vám ve městě líbí, co byste naopak změnil? 

Je to klidné město. Díky infrastruktuře velmi navštěvované. Změnil bych, pokud 

bychom na to měli sílu a vliv, tak služby, které jsou myslím si velmi nedostačující. 

Služby jako sociální nebo? Nabídka obchodů, ubytování, hotelnictví. Bohužel, je to 

soukromá sféra a to mi, město neovlivníme. Takže přitáhnou sem víc těch rekreantů? 

Jsme na prahu Českého ráje, ale stav služeb a ubytování je tristní 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Sport, turistika. 

Chodíte rád do přírody? Jak často? Chodíte raději sám nebo s někým? 

Chodím rád. Jsem turistický typ. Pěšky nebo na kole. Každý rok jedna dovolená, 

určitě horské prostředí, turistika na prvním místě. Chodím buď s rodinou, nebo 

s přáteli. 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Neutrální. Z hlediska oboru, je to pro mě velmi vzdálené. Z hlediska profese nás to 

jako bousováky velmi zajímá 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Těžba uhlí je větší zásah do přírody. Na Mostecku jsem byl v době už po rekultivaci. 

Když jsem viděl to srovnání, byl jsem na takové výstave, jak to vypadalo, když se 

v tom daném místě těžilo a teď jak to vypadá, tak je to neporovnatelné, ale když to 

porovnám s těžbou štěrkopísku, tak je to šetrnější vůči krajině, ale jsou i místa kde ta 



 
 
 

těžba velmi zasahuje. Třeba na Kamenici když se těžilo, se těžil štěrkopísek. To je 

Kostecko, jako malý kluk, samozřejmě lesy těžili se obrovské hektary a dneska se 

nepozná, že se tam těžilo. Takže tam proběhla rekultivace? Nějaká výstavba, protože 

to byla úroveň s terénem, nešlo se pod komunikaci jako tady v Obrubech. Bylo to 

vlastně zároveň s krajinou a dnes je tam les, takže neznalý dneska nepozná, že tam 

byla nějaká těžba. 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? 

Samotný lom nemá na město vliv. Na místní části, jako je obec Bechov, kde jsme 

upozorňovali, že většina občanů je vázaná na spodní vody a používá je, tak z tohoto 

důvodu může mít lom vliv na obec Bechov 

Jak daleko je vzdálen lom Horní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Asi čtyři až pět kilometrů, kdyby byl blíž, tak bychom ho vnímali. Díky lokalitě je to 

negativní pro Dolní Bousov. Pro Bechov, Horní Bousov, Rohatsko, pokud se těžba 

rozšíří v celém rozsahu, tak se to přiblíží ke katastru Horní Bousov a občany by to 

mohlo více zajímat 

Vnímáte lom Horní Bousov, jako nedílnou součást Vašeho sousedství? Do toho 

patří i ta těžba v bývalým lomu Obruby. 

Vnímáme, je to dlouhodobá činnost, která se nedá přehlédnout. Díky krátké 

vzdálenosti vnímáme velký zásah do krajiny 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Pro 

místního ano, pro člověka neznámého, který projede pouze městem, tak ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? Pokud je mi známo, tak současná rekultivace probíhá zpět na 

zemědělskou půdu, jestli mám správné informace. Otázka je zásah do krajiny. 

Jelikož, je to pod úrovní páteřní komunikace, takže tam vznikl obrovský kráter. 

Neznámý člověk si řekne, dobře je tu těžba, ale neví co se děje dole. Jinak bych 

preferoval spíše zalesnění nebo to spojit s činností zemědělskou a lesnickou. Dole se 

vytvořila laguna, preferoval bys třeba přírodní koupaliště? Nebo na návaznost na 

vedlejší obce radši ne? Samozřejmě v určitých lokalitách se to děje. Pokud probíhá 

těžba písku, tak vznikají tyto přírodní koupaliště. Vzhledem k blízkosti obcí a 

problémům se spodní vodou, tak bych pro to nebyl 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  Na vodu jsme upozorňovali. Bylo to zmíněno i 

ve vyjádřeních magistrátu Mladá Boleslav okolo životní prostředí. Obáváme se 

úbytku spodních vod. Nelze předpokládat, jaký to bude mít vliv, vzhledem ke 

změnám klimatických podmínek. Firma má měřit spodní vody, mají je překládat, tak 

uvidíme, co to udělá do budoucna 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, souhlasíte/ 

nesouhlasíte? A proč? 

Vnitřně nesouhlasím, už z toho důvodu, že jsme 15 let bojovali za proti otevření, ale 

bohužel, veškerá posouzení, která byla kladná, tak byla odsouhlasena úřadem. Takže 

naše slovo, protesty i formou cesty právnické vyšli vniveč 



 
 
 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

My si říkáme, že jsme předměstí Českého ráje. Od Sobotky tři, čtyři kilometry. 

Přímo na lokalitu to mít vliv asi nebude. Turisté budou mít negativní názor, aspoň ty, 

co se o to zajímá. Za mě to není dobře, je to velký zásah do krajiny. Uvidíme, jak 

bude vypadat rekultivace za 30, 40 let. Asi i bude záležet, jak to prostředí bude 

vypadat, jestli tam udělají čtyři, pět vysokých hald, tak to bude takový jiný, než by 

ten odpad z těžby byl někam schovaný a byla tam rovna plocha.  

 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Na přírodu, bude záviset na rekultivaci. Samozřejmě je to zásah do historického 

přírodního prvku. Pro obec asi žádný vliv. Je to firma nemá s městem nic 

společného. Je to „jejich živnost“ 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Komunikovali jsme zezačátku, když jsme bojovali proti otevření. Teď už ty 

informace trochu ustaly. Připravujeme, článek do našeho plátku, do Bousováku, o 

historii, co se dělo během těch 10, 15 let do doby, než ta těžba byla povolena. Takže 

teď už dáváte podle zákonu, co vám zákon předurčuje. Co jsme byli ze zákona 

povinní, co přišlo z úřadu, z odboru životního prostředí, tak jsme občany 

informovali. Otázka je jestli to občané četli, ale připravujeme informaci, že ta těžba 

tam bude 

 

Denní doba – ráno 

počasí – slunečno 

Byl někdo přítomen u rozhovoru - ne 

 Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Ano velmi 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 07 DB 

datum 19. 12. 2018 čas 9:00, místo dotazování město Dolní Bousov 

Pohlaví: žena 

Věk: 42 

Dosažené vzdělání? Vysokoškolské 

Obor? Informační technologie 

Zaměstnání? Knihovnice 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 15 let 

Odkud pocházíte? Příbram 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městu?  Ne  

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké slavnosti, na náměstí, kapličku?. Ano. Takže 

mikulášská a tak? Ano 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený? Ano 

Co se Vám ve městě líbí, a co byste naopak změnila? 

Je tak akorát velké, a má potřebnou občanskou vybavenost, a změnila bych to, aby na 

náměstí nebyly pronajímané byty cizincům, Ukrajincům, Vietnamcům 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Četbou a prací na zahradě 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sama? 

Chodím ráda do přírody, minimálně 2x týdně s přáteli 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? Neutrální 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Já jsem nad tím nikdy nepřemýšlela (smích). To je taky odpověď, člověk se o to 

nemusí zajímat. Rozdíl nevnímám, protože se o to nezajímám 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? 

 Z mého pohledu ne, nevnímám rozdíl 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Odhadem tak 1,5-2 kilometry, a kdybych ho měla kousek za zahradou tak by se 

rapidně změnilo. Takže rozhoduje vzdálenost? Ano 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 



 
 
 

Vůbec mě to neovlivňuje, já o něm vůbec nevím, je potichu, nepráší. Jasně, je to 

dáno tou pozicí, člověk to tolik nevnímám, doprava sem nejezdí? Přesně 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině?  Ne  

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Tady máme na mysli původní lom, kde už skončila těžba a už se tam dělá rekultivace 

zpět na zemědělskou půdu, další způsoby jsou třeba zalesnění, vodní plochy, co byste 

preferovala? Asi to zalesnění, kde mi přijde, že se to téměř schová, ale teda 

nevnímám, že je tam nějaká rekultivovaná plocha, jela jsem tak před rokem a půl 

kolem na kole a neuvědomila jsem si, že už tam někde lom byl 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Asi jo, ale já o tom nevím, určitě se to někde projevovat musí, na zvířatech, na 

něčem 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, jak tam jsou ty sady… ano vím, ono se 

projednávalo asi před 8-10 lety na zastupitelstvu, vím, že všichni byly proti, ale bylo 

nám to nic platné, nikdo nechce ve svém okolí lom. Takže s tím vnitřně 

nesouhlasíte? Samozřejmě 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Úplný nesmysl rozšiřovat to do CHKO, myslím si, že to snad ani nemůže jít, oni tam 

snad nemohou zasahovat, myslím, že to končí na hranicích. Ano, je to na hranicích 

Českého ráje, samozřejmě, největší dopad by to mělo na ty turisty, kteří by sem 

přijeli od Mladé Boleslavi a uviděli by tam obrovskou haldu, tak to bude takový 

první negativní pohled. Přesně tak 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci?  

Na ekonomickou situaci by to mohlo mít pozitivní dopady, co já vím, třeba tam lidi 

najdou nějakou práci, ale jinak asi žádnou 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření?   

Když to bylo aktuální a projednávalo se to rozšíření tak se o tom mluvilo, ale teď 

jsem o tom asi těch 2, 10 let neslyšela. Aktuálně to je mrtvé téma 

Denní doba – dopoledne 

Počasí – mírně zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – nebyl 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano, zajímalo by se s tím dalo dělat, aby ten lom zastavili, pokud vím tak 

to už není aktuální, už je schválené, že se bude těžit, přestože jsme dělali petice a 

všechny obce byly proti 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 



 
 
 

Respondent 08 DB 

datum 19. 12. 2018 čas 20:15, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: muž 

Věk: 41 

Dosažené vzdělání? Vyučen  

Obor? Obráběč kovů 

Zaměstnání? Seřizovač Škoda auto 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi? Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete v městě Dolní Bousov? 18 let 

Odkud pocházíte?  Ne 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městu? Z Tetěnic 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To znamená, jestli navštěvujete masopust, mikulášskou a akce pořádané městem 

apod.?  Jo určitě 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojený? Já jsem spokojený 

Co se Vám ve městě líbí, a co byste naopak změnil? 

Není to žádné velké město, takže se známe. A nic mě nenapadá na to, co bych změnil 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Sportem  

Chodíte rád do přírody? Jak často? Sám? 

Moc nechodím, ale někdy s manželkou na houby 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

neutrální, negativní, velmi negativní? 

Neutrální. A proč? Nijak mě to nezasahuje 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Tak asi je to rozdíl, na Mostecku to berou ve velkém, když to srovnám u nás, tak to 

není tak hrozné oproti těm pláním. V té rozloze je rozdíl 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? 

To nedokážu posoudit 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Tak asi 4 – 5 kilometrů, a určitě by to změnilo vnímání, kdyby byla taková díra u 

baráku. Člověk by na to ohlížel trochu jinak. Přesně, teď na to prakticky nevidíme, 

takže na ten lom nemyslím 



 
 
 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Asi jo, je to tam odjakživa a je to spjaté s tím místem 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Ani ne, on není moc vidět, jen z hlavní silnice, spíš ne 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Mám na mysli původní lom u obce Obruby, kde už skončila těžba a už se tam dělá 

rekultivace zpět na zemědělskou půdu. Tak to jsem si ani nevšiml, že to tam 

rekultivují 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Asi jo, říká se, že se ztrácí voda, na ostatní nevím 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu, souhlasíte? Mě je to celkem jedno, je to 

opravdu daleko a nijak mě to neomezuje 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Tak jako do CHKO se to moc nehodí. Tak ono to je před Českým rájem, ale 

z pohledu estetického, když tam pojede turista, a uvidí díru… No to moc hezký není, 

když tam uvidí takovou díru 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? 

Tak to já nedokážu posoudit. Nevím 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Ne, nikde nic, ani vývěska, internet? To jsem nehledal na internetu, ani vývěska. Ono 

to spíš je pod Dolním Bousovem, ale blíž je Rohatsko, to je samostatný. No 

Rohatsko to zasahuje, ale není to v jejich katastru. 

Denní doba – večer 

Počasí – zataženo 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 09 DB 

datum 20. 12. 2018 čas 16:30, místo dotazování zaměstnání MB 

Pohlaví: žena 

Věk: 41 

Dosažené vzdělání? Střední  

Obor? Prodavačka 

Zaměstnání? Skladnice Škoda auto  

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní? Neutrální 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? 19 let 

Odkud pocházíte? Z Pařence 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městu?  Ne 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? To znamená, 

jestli navštěvujete nějaké slavnosti, tradice, nějaké místo, kapličku, strom, 

památník apod.? 

Ano. A jaké? Mikuláš, besídky, výročí 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojená? Ano 

Co se Vám ve městě líbí, a co byste naopak změnila? 

Jsou tu nové silnice, zeleň, jinak bych nic neměnila, pokud to bude takto pokračovat. 

Takže obnova města 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Na fotbale 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sám? Se psem 

Jak byste popsala Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? 

Neutrální, protože tomu tolik nerozumím 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? 

Tak když se tam těží uhlí, tak lidé nemohou dýchat a ten písek je čistší na tu těžbu, 

bych řekla  

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? 

Tak jelikož ta doprava je mimo Dolní Bousov, tak ten život nijak neovlivňuje. Takže 

ta vzdálenost rozhoduje o tom, že to vlastně nepociťujete. Ano 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 



 
 
 

Kdyby to bylo blíže tak určitě, protože by tam stoupla ta doprava a už by to bylo o 

něčem jiném. A daleko to je asi 3 kilometry 

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? Ano 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Ano 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 

Tady máme na mysli původní lom, kde už skončila těžba a už se tam dělá rekultivace 

zpět na zemědělskou půdu, máme ale i jiné způsoby, třeba lesní porosty, zatápění. 

Jakou byste preferovala? To zalesnění 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.? 

Na zvířata si myslím, že určitě, a na tu vodu když tam přímo nebydlím, tak to 

nemůžu posoudit… 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte? 

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu až k sadařům… tak to záleží na jejich 

dohodě ne? Takže to vnímáte neutrálně? Ano 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj? 

Jelikož je to Český ráj, tak by bylo dobré udržet nějaké ty podmínky, aby se to tam 

nenarušilo. Aby ten vzhled byl příjemný pro turisty..? Ano, ano 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? To nevím 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Určitě. Na internetu, vývěsce? Ano 

Denní doba – odpoledne 

Počasí – sněží 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ne 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Respondent 010 DB  

datum 21. 12. 2018čas 11:00 místo dotazování  

Pohlaví: žena 

Věk: 73 

Dosažené vzdělání? Základní 

Zaměstnání? Důchod 

Je vaše zaměstnání spojeno s těžbou nerostů nebo s rekultivacemi?  Ne 

Je Vaše současné zaměstnání spojeno s těžební společností Taum?  Ne 

Jaký je váš vztah k těžební společnosti Taum: a máme čtyři možnosti velmi 

pozitivní, pozitivní, neutrální, negativní, velmi negativní?  

Co je to za firmu? Firma Taum provádí těžbu štěrkopísku v těch lomech. Aha. Tak 

neutrální 

Jak dlouho žijete ve městě Dolní Bousov? Od narození 

Bydlí Vaše nejbližší rodina v tomto městě? Ano  

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě? 

To znamená, jestli navštěvujete nějaké akce apod.?  Ne 

Jak vnímáte město Dolní Bousov, jste zde spokojená? Docela jo 

Co se Vám ve městě líbí, a co byste naopak změnila? Nevím, co bych změnila, líbí 

se mi ve městě 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas? Křížovky, televize, osmisměrky 

Chodíte ráda do přírody? Jak často? Sáma? Nechodím 

Jak byste popsal Váš vztah k těžbě nerostů obecně? Velmi pozitivní, pozitivní, 

negativní, velmi negativní? A důvod? Neutrální, nijak mi to nevadí 

Vnímáte rozdíl mezi povrchovou těžbou štěrkopísku a těžbou uhlí, tak jak 

probíhá například na Mostecku, kde vidíte zásadní rozdíl? Nevidím rozdíl 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba v lomu Horní Bousov život ve městě, myslíte 

si, že bez lomů se život ve městě lišil? Asi jo 

Jak daleko se nachází lom Horní Bousov od Vašeho bydliště, a změnilo by Vaše 

vnímání lomu, kdyby se lom nacházel blíže? A proč? 

Tak to vím, že psali petice. Takže by Vám vadilo, kdyby se lom nacházel blíže, tak 

byste se o to více zajímala. A cca. 3-4 kilometry že?  

Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Já ani upřímně nevím kde ten lom je. Tak původní lom je v obci Obruby, a ten 

současný je přes silnice, právě blíže k Vašemu městu 

Tvoří pro vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? Ano 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu, preferoval byste jiný způsob rekultivace 

v této lokalitě? 



 
 
 

Tady máme na mysli původní lom, kde už skončila těžba a už se tam dělá rekultivace 

zpět na zemědělskou půdu. Dále se lom dá třeba zalesnit, zatopit… asi ornou půdu 

bych chtěla 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky 

jako jsou voda, půda, fauna apod.?  Jo 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, 

souhlasíte/nesouhlasíte?  

Má se to rozšiřovat k Hornímu Bousovu… nesouhlasím 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznost na 

CHKO Český ráj?  Ne 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomů Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na 

ekonomickou situaci v obci? To jsou otázky teda… nemám tušení 

Komunikuje vedení obce s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Jo to nevím. Vy jste se zmiňovala o nějakých peticích. Jo to byly  

Denní doba – poledne 

Počasí – polojasno 

Byl u rozhovoru někdo přítomen – ano, sousedka 

Zajímal Vás tento rozhovor? Ano velmi, spíše ano, ani ne ani ano, spíše ne, vůbec 

ne? Spíše ano 

Nálada? Negativní, spíše negativní, neutrální, spíše pozitivní, pozitivní? Neutrální 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Příloha 5: zpracovaná data 

RESPONDENTI - DOLNÍ BOUSOV 

kód respondenta pohlaví věk vzdělání zaměstnání v obci žije (let) přistěhoval 

DB 01 Ž 46 SOU prodavačka 28 ano 

DB 02 M 42 SŠ referent kvality 4 ano 

DB 03 M 33 SOU seřizovač 3 ano 

DB 04 Ž 41 VŠ ředitelka ZŠ A MŠ 20 ano 

DB 05 M 68 VŠ 
důchodce, častečně 

vyučuje na ZŠ 
68 ne 

DB 06 M 48 SŠ starosta 27 ano 

DB 07 Ž 42 VŠ knihovnice 15 ano 

DB 08 M 41 SOU seřizovač 18 ano 

DB 09 Ž 41 SOU skladnice 19 ano 

DB 10 Ž 73 Z důchodkyně 73 ne 

 

RESPONDENTI - OBRUBY 

kód respondenta pohlaví věk vzdělání zaměstnání 
v obci žije 

(let) 
přistěhoval 

OB 01 M 34 SŠ 
trénér v tréninkovém 

centru 
4 ano 

OB 02 M 40 SŠ 
trenér v tréninkovém 

centru 
40 ne 

OB 03 Ž 29 VŠ MD, sociální pracovnice 29 ne 

OB 04 Ž 27 SŠ montážní dělník 6 ano 

OB 05 Ž 22 SOU montážní dělník 22 ne 

OB 06 Ž 41 SŠ auditor 41 ne 

OB 07 M 47 SŠ koordinátor 4 ano 

OB 08 Ž 46 SŠ ekonom 4 ano 

OB 09 M 45 SŠ seřizovač, starosta 35 ano 

OB 10 M 37 SŠ specialista 31 ano 

 

RESPONDENTI - PŘEPEŘE 

kód respondenta pohlaví věk vzdělání zaměstnání v obci žije (let) přistěhoval 

PŘ 01 M 59 SOU OSVČ 32 ano 

PŘ 02 Ž 40 VŠ OSVČ 10 ano 

PŘ 03 M 66 SŠ důchodce 55 ano 

PŘ 04 Ž 71 Z důchodce 30 ano 

PŘ 05 M 70 Z důchodce 30 ano 

PŘ 06 Ž 30 VŠ MD 30 ne 

PŘ 07 Ž 66 SŠ důchodce 46 ano 

PŘ 08 Ž 47 SŠ mistr 20 ano 

PŘ 09 M 46 SOU seřizovač 35 ano 

PŘ 10 M 37 SŠ mistr 2 ano 

 

 

Jaký je Váš vztah k těžební společnosti TAUM? 

Kategorie 
Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 



 
 
 

velmi pozitivní 1 10 0 0 0 0 

pozitivní 0 0 1 10 1 10 

neutrální 7 70 8 80 7 70 

negativní 1 10 1 10 2 20 

velmi 

negativní 
1 10 0 0 0 0 

CELKEM 10 100 10 100 10 100 

 

Udržujete tradice, které se vztahují k určitému místu ve městě/ v obci  

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

mikulášská, vánoce a jiné akce 

pořádané městem/obcí 8 80 5 50 7 70 

 studánka             

památný strom             

pomník         1 10 

staročeské máje         2 20 

posvícení, masopust     2 20     

silvestrovská tradice (pochod) 1 10         

neudržuje 1 10 3 30     

CELKEM 10 100 10 100 10 100 

 

Jak vnímáte město/obec, jste zde spokojený 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

okolí, prostředí     1 10     

rodinné/osobní pouto     1 10     

spokojenost/klid 8 80 5 60 9 90 

rozvoj, vzhled 1 10         

neutrální postoj             

lepší fungování, ale spokojený 1 10 3 30 1 10 

negativní 0   0   0   

celkem 10 100 10 110 10 100 

 

 

Co se Vám ve městě/obci libí a co byste naopak změnil (a) 

kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

co se Vám líbí             

klid/velikost 4 40 3 30 3 30 

vybavenost/ obslužnost 4 40 2 20 1 10 

společenské akce 1 10 1 10 1 10 

prostředí, vzhled, zeleň     1 10 3 30 

dostupnost 1 10 1 10     

soudružnost obyvatel     1 10     

neuvedl     1 10 2 20 

co byste změnil (a)             

více mladých obyvatel         2 20 



 
 
 

lepší vybavenost/ dostupnost 3 30     2 20 

ubytovny pro cizí národnosti 3 30         

soudružnost obyvatel 1 10 7 70 1 10 

vedení města/obce     1 10     

těžba štěrkopísku     1 10     

nechce nic měnit 3 30 1 10 5 50 

celkem 20 200 20 200 20 200 

 

Jak nejčastěji trávíte svůj volný čas?  

kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

počet 

odpovědí % 

práce kolem domu/chalupy, na 

zahradě 2 20 2 20 2 20 

více aktivit 1 10 2 20 1 10 

sport, turistika, cykloturistika 5 50 1 10 3 30 

četba 1 10 1 10     

doma (křížovka, televize) 1 10         

rodinna (výlety), přátelé     3 30 3 30 

koníčky (myslivost, rybaření)     1 10 1 10 

celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Jak často 

kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

1 - 2x týdně 1 10         

každý den 1 10 4 40     

v sezóně 1 10 1 10 1 10 

příležitostně 5 50 1 10 6 60 

často 1 10 4 40 2 20 

nechodí 1 10     1 10 

CELKEM 10 100 10 100 10 100 

 

Chodíte raději sám(a) nebo s někým? 

kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

sám(a)     1 10 1 10 

s rodinou, přáteli 7 70 5 50 6 60 

s dětmi 1 10 1 10 2 20 

domácí mazlíček (psi) 1 10 3 30     

nechodí 1 10     1 10 

CELKEM 10 100 10 100 10 100 

 

 

 

Jaký je Váš vztah k těžbě obecně? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

velmi pozitivní 0 10 0 0 0 0 

pozitivní 0 0 3 10 1 10 

neutrální 10 70 5 80 7 70 



 
 
 

negativní 0 10 2 10 2 20 

velmi negativní 0 10 0 0 0 0 

CELKEM 10 100 10 100 10 100 

 

RESPONDENT ODPOVĚĎI 

DB 01 

Tak to uhlí je asi daleko více škodí do ovzduší a u tohohle to asi nehrozí ne? To 

ne no i ta rozloha 

DB 02 

Na Mostecku jsem byl jednou a je to měsíční krajina, to se nedalo. Takže 

největší rozdíl je v krajině? Takže ta povrchová těžba štěrkopísku není tak 

vidět? Je to menší a schovanější. 

DB 03 

Určitě v tom smogu a spalování. Co se týče čistoty a těžby? Tak, čistota 

prostředí. A co se týčei rozměrů toho lomu, vidíte tam ten rozdíl? No já jsem 

nikdy v uhelném lomu nebyl, takže nemohu definovat, ale co byl ten naproti, 

tak zabere to hodně místa. 

DB 04 

Teď se říká, že od toho uhlí se moc neopustilo, že to uhlí se používá, ale spíš 

jsem pro nějaké alternativnější zdroje, než je těžba uhlí. Z hlediska rizika, je 

pro mě lepší štěrkopísek na povrchu, než uhlí v dolech. 

DB 05 

Těžba uhlí má další následky pro přírodu. Zatímco se vytěží písek, tak to 

negativní důsledky pro přírodu, prostředí nemá, protože se spotřebuje na něco, 

zatímco uhlí se ještě spálí a z toho jsou horší důsledky než ta samotná těžba. 

DB 06 

Těžba uhlí je větší zásah do přírody.Na Mostecku jsem byl v době, už po 

rekultivaci. Když, jsem viděl to srovnání, byl jsem na takové výstavě, jak to 

vypadalo, když se v tom daném místě těžilo a teď jak to vypadá, tak je to 

neporovatelné, ale když to porovnám s těžbou štěrkopísku, tak je to šetrnější 

vůči krajině, ale jsou i místa, kde ta těžba velmi zasahuje. 

DB 07 

Já jsem nad tím nikdy nepřemýšlela. To je taky odpověď, člověk se o to nemusí 

zajímat. Rozdíl nevnímám, protože se o to nezajímám. 

DB 08 

Tak asi je to rozdíl, na Mostecku to berou ve velkém, když to srovnám u 

nás,tak to není tak hrozné oproti těm pláním. V té rozloze je rozdíl. 

DB 09 

Tak, když se tam těží uhlí, tak lidé nemohou dýchat a ten písek je čistší na tu 

těžbu, bych řekla. 

DB 10 Nevidím rozdíl. 

    

OB 01 

Nerozumím otázce. Myslíme třeba rozloha lomu, větší prašnost. Ano, s tím 

souvisí i ten lom, na který se dotazujete, původne to bylo z jedné části směrem 

k naší obci postupně to teď směřuje na druhou stranu směrem k obci odkud 

pocházím a stále se rozšiřuje. 

OB 02 

Myslíte povrchové? Ne, nějaké co jde dolů? Myslím tu, co je na povrchu. Tak 

tam u té povrchové je to problematické, protože tam pak ostává měsíční 

krajina. Pokud tam pak ovšem dojde k nějaké rekultivaci kkrajiny a tak, tak to 

určitě beru jako plus. Otázka je, jestli se tou těžbou likvidují třeba nějaké ty 

obce, přesídlují se lidi a to je právě to negativní. 

OB 03 

Vnímám sice rozdíl, ale ta těžba písku nebude tak hloubková jako u uhlí. I co 

se týče rozlohy tak to uhlí je větší. 

OB 04 

Tak krajina nevipadá moc dobře, není to moc hezké. A ohledně těžby 

štěrkopísku, když vidíte tento lom a v té Ostravě, tak rozloha je trochu jiná. 

Ano, to určitě je. 

OB 05 

Nevím. Tak když se podíváte, jak probíhá tento lom, jak je velký a pak tenn na 

Mostecku, vidíte tam nějaký rozdíl? Třeba v rozloze? To určitě.  

OB 06 

Tak vzhledem k tomu co se stalo těm horníkům je to asi trochu bezpečnější 

takhle, jinak asi nevím. A co se týče třeba ty krajiny? Já jsem nikdy na 

Mostecku nebyla, takže nemohu posoudit, ale je pravda, že ta krajina se tady 

hodně změnila. 

OB 07 Určitě ve velikostech, prostředí. Tady to není tak znečištěný. 

OB 08 Nevnímám, nezajímám se o to. 



 
 
 

OB 09 

V prašnosti, nikdy jsemm tam nebyl. Auta tudy moc nejezdí. Je zde jílovitý 

písek, takže prašnost je minimální. 

OB 10 

Tak co je na Mostecku, to je jedna obrovská díra. Takže největší rozdíl je v 

rozloze? Tam je vidět ta těžební rozloha, ta krajina je zdevastovaná celá, to 

bude trvat x desítek let, než to dají dohromady. 

    

PŘ 01 

Nevím, nikdy jsem o tom nepřemýšlel, nevím jak se vyjádřit. Nikdy jsem se o 

to nezajímal. 

PŘ 02 

Já jsem to nikdy osobně neviděla, vždycky v televizi. Těžba štěrkopísku mi 

přijde šetrnější. Není to takový špinavý. 

PŘ 03 

Nevím, jak by se dal písek těžit jinak. Nemám tušení. V Mostě jsem nežil. 

Vidím tu krajinu, že uhlí se vytěžilo, jsou tam ty jeszera. Lidé jsou, asi na tom 

závislí, uhlí, písek je potřeba. 

PŘ 04 

Tam je to katastrofa, tady je to úměrné. Co se týče rozloohy, tak je to moc 

velké. 

PŘ 05 

Na Mostecku je to ve velkém, tady je to zatím v malém, ale jinak je to pro 

životní prostředí obojí špatné. 

PŘ 06 

Neřeší to. Takže jste se o to nezajímala, o tuto problematiku? Ne,, do podrobna 

ne, jen ve zprávách nebo v rámci obce. 

PŘ 07 

Písek tolik nepráší. Takže ovzduší? Přesne tak, ale i tu přírodu kolem. Tady 

tolik neprší, silně to ovlivňuje. 

PŘ 08 Všecha ta těžení uhlí i na Ostravsku, je to více rozsáhlejší, horší ovzduší. 

PŘ 09 

V kvalitě toho prostředí a ovzduší, těžba černého uhlí je prašnější, hlučnější, 

více to zasahuje okolí lidí, než těžba povrchová. 

PŘ 10 

V Mostu jjsem byl jednou. Je to ošklivé město, špatné ovzduší. Těžba černého 

uhlí má velmi negytivní vliv na to ovzduší, není to dobré. Viděl jsem to jen z 

dálky, takže nevím, jak je to velké. 

 

Jakým způsobem ovlivňuje těžba lomu život v obci/městu, myslíte si, že bez lomu se život v 

obci/městu lišil? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Neovlivňuje/nelišil 7 70 4 40 10 100 

Neutrální postoj 1 10 2 20     

Ovlivňuje/lišil 2 20 4 40     

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Jak daleko je vzdálen lom Dolní Bousov od Vašeho bydliště a změnilo by Vaše vnímání lomu, 

kdyby se lom nacházel blízko k Vašemu bydlišti? Proč? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet 

odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Vzdálenost 2 - 7 Km 200 - 500 m 1 - 4 Km 

Ano změnilo 9 90 4 40 9 90 

Ne nezměnilo, 

vnímám těžbu, již nyní 1 10 6 60 1 10 

Ne nezměnilo             

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

 Vnímáte lom Horní Bousov jako nedílnou součást Vašeho sousedství? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 



 
 
 

Ano vnímám 7 70 5 50 7 70 

Neutrálně     1 10 2 20 

Ne nevnímám 3 30 4 40 1 10 

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Tvoří pro Vás lom Horní Bousov významný orientační bod v krajině? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Ne netvoří 5 50 3 30 5 50 

Ne netvoří, řídím se 

podle jiného 

orientačního bodu     1 10     

Ano, tvoří 3 30 2 20 2 20 

Ano, pro upřesnění 

cesty 1 10 4 40 3 30 

Ano po místní, ne 

pro neznámého 1 10         

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Jak vnímáte rekultivovanou část lomu 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Pozitivně 2 20 5 50 4 40 

Neutrálně 5 50 3 30 1 10 

Jsem pro jiný typ 

rekultivace     1 10 2 20 

Negativně     1 10 3 30 

nevím, že 

probíhá 

rekultivace 3 30         

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Preferoval(a) byste jiný způsob rekultivace v této lokalitě 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Lesnická 2 20 3 30 3 30 

Vodní 1 10 1 10     

zemědělská 1 10     2 20 



 
 
 

Nemám 

vyhraněný typ 

rekultivace 4 40 4 40 2 20 

smíšená les, 

zemědělská a 

vodní 1 10 2 20 3 30 

Pro 

společenskou 

potřebu 

(střelnice, atd.) 1 10         

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Myslíte si, že těžba v lomu Horní Bousov má reálné dopady na přírodní složky, jako jsou voda, 

půda, fauna apod.? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Nemá 2 20         

Nevím, nemůžu 

posoudit 1 10 3 30 1 10 

Na spodní vodu 4 40 3 30 4 40 

Faunu 2 20     2 20 

Ano - všechny 

přírodní složky 1 10 2 20 3 30 

Půda, les     2 20     

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

 

Jak vnímáte plánované rozšíření těžby lomu Horní Bousov, souhlasíte/nesouhlasíte? Důvod? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Nesouhlasím 5 50 4 40 5 50 

Neutrálně 5 50 5 50 3 30 

Souhlasím     1 10 2 20 

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

z důvodu 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Neuvedlo 4 40 2 20 6 60 

Je to výhradní 

ložisko 
1 10 2 20     



 
 
 

nerostných 

surovin 

Přímo 

neovlivňuje/ je to 

dál 4 40 3 30 1 10 

Ohrožení ŽP 1 10 1 10 2 20 

Nevím o 

rozšíření         1 10 

Současná 

velikost lomu je 

dostačující      1 10     

Peníze do 

rozpočtu 

obce/města     1 10     

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Jak vnímáte plánované rozšíření lomu Horní Bousov, konkrétně návaznosti na CHKO Český ráj? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Neutrální/nedoká

žu posoudit 2 20 2 20 1 10 

Nemá to vliv na 

Český ráj 3 30 3 30 5 50 

Špatná vizitka pro 

turisty, kteří 

přijíždějí do 

CHKO Český ráj 3 30 2 20     

Negativně 2 20 2 20 3 30 

Změna krajinného 

rázu     1 10 1 10 

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

 

 

 

 

 

Jaké dopady bude mít rozšíření lomu Horní Bousov na přírodu, obyvatele a na ekonomickou situaci 

v obci? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Žádné, nezasahuje 

do katastru 

obce/města 2 20 2 20 1 10 



 
 
 

Na přírodu / ŽP 3 30 3 30 5 50 

Na obyvatelstvo 3 30 2 20     

Na ekonomickou 

situaci v obci/městu 2 20 2 20 3 30 

Na obyvatelstvo, 

přírodu, 

ekonomickou 

situaci     1 10 1 10 

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

Komunikuje vedení obce/města s občany ohledně těžby v lomu a jeho rozšíření? 

Kategorie 

Dolní Bousov Obruby Přepeře 

počet odpovědí % počet odpovědí % počet odpovědí % 

Nekomunikuje/ není to 

v našem katastru 4 40 4 40 6 60 

Nezajímám se  1 10         

Komunikovalo, když 

to bylo aktuální téma 5 50 5 50 4 40 

Komunikuje při 

veřejných zasedání 

zastupitelstva     1 10     

Celkem 10 100 10 100 10 100 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


